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ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA VINT-I-NOU DE
DESEMBRE DE DOS MIL ONZE

A la vila de Roses  (Girona), el 29 de desembre dos mil onze.

Quan són les 13:40 hores es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència
del senyor, Carles Pàramo i Ponsetí, alcalde president  de  la  corporació, el ple de
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar sessió ordinària d’acord amb la convocatòria que s’ha
repartit.

Són presents en el moment de començar la sessió:

Sra. Montserrat Mindan i Cortada Primer  tinent d'alcalde
Sr. Manel Escobar Yegua Segon tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Ripoll i Cayuela Tercer tinent d’alcalde
Sr. Ángel Tarrero González Quart tinent d’alcalde
Sr. Marc Danés i Zurdo Cinquè tinent d’alcalde
Sr. Josep Ma. Mas Blanch i Ponce Sisè tinent d’alcalde
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez Regidor
Sra. Anna Jorquera i Navarro Regidora
Sr. Ambrosio Martínez i Olivares Regidor
Sr. Carlos López Expósito Regidor
Sra. Magda Casamitjana Aguilà Regidora
Sr. Carles Ferrer Casademont Regidor
Sra. Imma Carrion Ferrer Regidora
Sr. Francisco Martínez Pérez Regidor
Sr. Agustí Donat Romañach Regidor
Sra. Francisca Guijarro Muñoz Regidora
Sr. David Beltran Blanco Regidor
Sr. Francesc Giner i Ballesta Regidor
Sra. Ma. Àngels Arjona Crusellas Regidora

Són absents havent excusat la seva absència:
Sra. Sílvia Useros i Moyano Setè tinent d’alcalde

També hi assisteixen:
Senyora Mariel·la Roig Guitart Interventora en funcions, en substitució
de l’interventor  municipal de la Corporació

Actua de secretària Elisabet Abad Grabulós, secretària en funcions, en absència del titular,
Fco. Luis MUÑOZ CAMEO, secretari general de la corporació.

Un  cop  l'alcalde ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els  afers indicats i es
prenen  els acords que  es detallen.
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01.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ANTERIOR

− Ordinària del 28.11.2011
− Extraordinària 05.12.2011

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDIA

Alcalde.- Llegeix una nota en relació a una esmena sol·licitada pel senyor Francisco
Martinez que diu: “D’acord amb la petició del senyor Francisco Martinez, a la pàgina 12 de
l’acta de la sessió ordinària del ple del dia 28.11.2011 caldria incorporar un aclariment de
l’interventor municipal que no ha quedat gravada.

Interventor municipal.- Respon que sí, que hi ha hagut la 5 i la 6, però com que aquestes
modificacions són competència de l’alcalde es van aprovar per resolució de l’alcaldia i, per
tant, la que ara se sotmet al ple li correspon la número 7.”

Alcalde.-. Diu que li sembla que encara es va afegir alguna cosa més, que el regidor va
preguntar si es feia abans i l’interventor va dir que sí que això era una pràctica habitual.

El regidor diu que va preguntar si havia passat pel ple, quan realment no havia passat pel
ple, a la qual cosa l’alcalde diu que va preguntar si això es feia abans i l’interventor va dir
que sí. Per aquest motiu l’alcalde demana que es posi tota la intervenció del senyor
interventor arran de la segona pregunta que va fer el senyor Martinez.

L’alcalde demana que es miri la transcripció i aleshores, si de cas ho ratificaran al proper
ple.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents s’acorda aprovar les
actes tal i com han estat redactades, tot i que es revisarà la transcripció de la resposta de
l’interventor a l’aclariment sol·licitat pel senyor Francisco Martinez a la seva intervenció del
ple ordinari del dia 28.11.2011.

02.-  PROPOSTA RELATIVA A LA RATIFICACIÓ DE L’ACORD ADOPTAT DE
TRAMITAR EXPEDIENTS DEL CANVI DE DOMINI EN L’ÀMBIT DEL CONVENI DEL
SIGNAT DE COL·LABORACIÓ EN MATÈRIA DE GESTIÓ CADASTRAL ENTRE LA
SECRETARIA D’ESTAT D’HISENDA (DIRECCIÓ GENERAL DEL CADASTRE) I
L’AJUNTAMENT DE ROSES

El senyor Manel Escobar, com a responsable de l’àrea Economia i Hisenda, presenta la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Antecedents
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1. En sessió plenària del dia 24 de novembre de 1997 aquest Ajuntament va aprovar el
conveni entre la Secretaria d’Estat d’Hisenda (Direcció General del Cadastre) i
l’Ajuntament de Roses, de col·laboració en matèria de gestió cadastral.

2. En sessió ordinària del Ple d’aquest Ajuntament del dia 1 de març de 2010, dins
l’expedient de realització d’un conveni de col·laboració en matèria de gestió cadastral
entre la Secretaria d’Estat d’Hisenda (Direcció General del Cadastre) i l’Ajuntament de
Roses, que amplia i refon l’actualment vigent, es van aprovar, entre altres, els acords
següents:

1. Incloure les finques rústiques dins l’àmbit del conveni de col·laboració en matèria de
gestió cadastral.

2.  Acceptar de manera expressa les funcions següents:
a) En règim de delegació de competències, les transmissions de domini (901

altes jurídiques).
b) En règim de prestacions de serveis:

 902/903/904 altes físiques
 Establiment de PIC
 Notificacions
 Règim de comunicació art. 14 TRLCI
 Cartografia
 Subsanació de discrepàncies

3. En escrit de data 7 d’octubre d’enguany, número de registre d’entrada 16101/17-10-11,
el Sr. Joan Mir i Sala, com a Gerent Territorial del Cadastre de Girona i en nom de la
Direcció General del Cadastre demana un acord del Ple d’aquest consistori per tal de
ratificar la decisió presa en el moment de signar el conveni de col·laboració en matèria
de gestió cadastral en quant a la tramitació dels expedients de canvi de domini en règim
de delegació de competències.

4. El dia 19 de desembre de 2011, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable
en relació a aquest afer.

Fonaments de dret

Primer. Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local.

Segon. RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de
les Hisendes Locals.

Tercer. RDL 1/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei del Cadastre
Immobiliari.

Quart. RD 1390/1990, de 2 de novembre sobre col.laboració de les administracions
públiques en matèria de gestió cadastral i tributària i inspecció cadastral.
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A proposta del segon tinent d’alcalde, regidor responsable de l’àrea d’Economia i Hisenda,
Sr. Manel Escobar Yegua, s’adopta el següent

ACORD:

1. Ratificar l’acord adoptat en sessió plenària del dia 24 de novembre de 1997, en la qual
es va aprovar el conveni entre la Secretaria d’Estat d’Hisenda (Direcció General del
Cadastre) i l’Ajuntament de Roses, de col·laboració en matèria de gestió cadastral que
inclou la tramitació dels expedients de transmissions de domini (901) en règim de
delegació de competències.

2. Ratificar l’acord adoptat en sessió plenària del dia 1 de març de 2010, d’ampliació i
refosa del conveni actualment vigent, per:

1. Incloure les finques rústiques dins l’àmbit del conveni de col·laboració en matèria de
gestió cadastral.

2. Acceptar de manera expressa les funcions següents:

a) En règim de delegació de competències, les transmissions de
domini (901 altes jurídiques).

b) En règim de prestació de serveis:

• 902/902/904 altes físiques
• Establiment del PIC
• Notificacions
• Règim de comunicació art. 14 TRLCI
• Cartografia
• Subsanació de discrepàncies.

3. Autoritzar l’Alcalde de la corporació, Sr. Carles Pàramo i Ponsetí,  per a dur a terme els
tràmits necessaris per a la signatura del conveni de substitució.

4. Notificar aquest acord a la Gerència Territorial del Cadastre a Girona.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

03.- PROPOSTA RELATIVA A LA RESOLUCIÓ DE LES AL·LEGACIONS PRESENTADES
CONTRA L’ACORD D’APROVACIÓ PROVISIONAL DE MODIFICACIÓ DE
L’ORDENANÇA FISCAL NÚM. 7 (ICIO) PER A L’EXERCICI 2012 I APROVACIÓ
DEFINITIVA
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El senyor Manel Escobar, com a responsable de l’àrea Economia i Hisenda, presenta la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Antecedents

1. Aprovació provisional dels acords de modificació de l’ordenança fiscal núm. 7 per
l’exercici 2012.

2. Exposició al públic de l’acord d’aprovació provisional (BOP 206 del dia 27 d’octubre de
2011 i BOP 207 del dia 28 d’octubre de 2011).

3. Al·legació presentada el dia 14 de novembre de 2011 i RE 17455/11, pel sr. Joan Antoni
Prat i San Román, en qualitat de president del Gremi de Promotors i Constructors
d’Edificis de Girona, en la qual proposa la  modificació del redactat de l’article 8 (Gestió i
recaptació), d’aquesta ordenança tota vegada que l’exigència de la presentació d’una
liquidació provisional en el moment de formular-ne la sol·licitud és contrària a la legalitat i
a la interpretació feta de forma reiterada pels tribunals.

4. En aquest senti cal remarcar que l’Ajuntament de Roses ha establert el règim
d’autoliquidació regulat a l’art. 103.4 del Text Refós de la Llei reguladora de les Hisendes
Locals per a exigir aquest impost, excloent per tant el sistema de liquidació provisional.
La regulació del règim d’autoliquidació es contempla als art. 62.1 i 120 i següents de la
Llei General Tributària. En relació al moment del pagament, l’art. 62.1 estableix que “els
deutes tributaris resultants d’una autoliquidació s’han de pagar en els terminis que
estableixi la normativa de cada tribut.”. A la normativa del tribut no s’assenyala res i per
tant resulta del tot necessari establir mitjançant l’ordenança fiscal els terminis
corresponents.

5. Així, el que pretén l’ordenança és concedir un termini de pagament que començaria en el
moment de la sol·licitud de la llicència, moment en el que s’haurà de presentar
l’autoliquidació, i finalitzaria 10 dies després de la concessió de la llicència, essent
només exigible des del moment de la concessió d’aquesta, la qual cosa es pot reflectir al
text de l’ordenança fiscal ajustant el redactat aprovat inicialment.

6. El dia 19 de desembre de 2011, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable
en relació a aquest afer.

Fonaments de dret

1. Articles 100 a 103 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprova el Text Refós de la Llei
Reguladora de les Hisendes Locals.

2. Articles 62.1 120 i següents de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, General Tributària.

A proposta del segon tinent d’alcalde, regidor responsable de l’àrea d’Economia i Hisenda,
Sr. Manel Escobar Yegua, s’adopta el següent
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ACORD:

1. Estimar parcialment la primera al·legació presentada el dia 14 de novembre de 2011 i RE
17455/11, pel sr. Joan Antoni Prat i San Román, en qualitat de president del Gremi de
Promotors i Constructors d’Edificis de Girona i ajustar el text de l’article 8 (Gestió i
recaptació) de l’ordenança fiscal núm. 7, reguladora de l’impost sobre Construccions,
Instal·lacions i Obres per a l’exercici 2012, que quedarà redactat com es transcriu a
continuació:

Article 8. Gestió i recaptació

S’estableix el sistema d’autoliquidació com a forma de gestió del pagament provisional a
compte, conseqüentment, el subjecte passiu haurà de declarar la base del pagament a
compte, determinar-ne l’import i ingressar-lo en els terminis fixats en aquest article.

El sol·licitant d’una llicència per a realitzar les construccions, instal·lacions o obres que
constitueixen el fet imposable haurà de presentar en el moment de la sol·licitud el
projecte d’obres i el pressupost d’execució material estimat. Aquest pressupost haurà
d’estar visat pel Col·legi Oficial corresponent quan això constitueixi un requisit preceptiu.

L’import resultant de l’autoliquidació serà el resultat d’aplicar el tipus impositiu a la base
del pagament a compte. Aquesta base es determinarà a partir del pressupost presentat
pel l’obligat tributari, que ha d’estar visat prèviament del Col·legi Oficial corresponent
quan això constitueixi un requisit preceptiu o, en cas contrari, del mòduls que, per a
cada tipus d’edificacions, obres o instal·lacions, determini en el seu cas la Junta de
govern local.

El subjecte passiu presentarà l’autoliquidació en el moment de sol.licitar la
corresponent llicència. El termini per a fer l’ingrés de la quota resultat de
l’autoliquidació o pagament provisional a compte conclourà, en tot cas, deu dies
després de la notificació de la concessió de la llicència.

Quan es sol·liciti la modificació del projecte de la construcció, instal·lació o obra, els
subjectes passius hauran de presentar una autoliquidació complementària per l’import
diferencial entre el pressupost inicial i el modificat.

Els efectes de les autoliquidacions complementàries seran els mateixos que els de les
autoliquidacions precedents.

Quan, sense haver sol·licitat, concedit o denegat la llicència preceptiva, s’iniciï la
construcció, instal·lació o obra, l’Ajuntament practicarà una liquidació provisional a
compte, la base de la qual es determinarà d’acord amb el que es preveu en els apartats
anteriors. A aquests efectes, per pròpia iniciativa o a requeriment de l’Ajuntament,
l’interessat haurà de presentar un pressupost, visat prèviament pel Col·legi Oficial
corresponent quan això constitueixi un requisit preceptiu.
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Un cop finalitzades les construccions, instal·lacions o obres, en el termini d’un mes
comptador des del dia següent a la seva tramitació, els subjectes passius hauran de
presentar davant l’Ajuntament una declaració del cost real i efectiu d’aquelles, així com
els documents que considerin oportuns per a acreditar el mateix.

A aquests efectes, la data de finalització de les construccions, instal·lacions i obres serà
la que resulti acreditada per qualsevol mitjà de prova admès en dret i, en defecte seu, la
que consti en el certificat final d’obres, quan aquest sigui preceptiu, o en altres casos la
de caducitat de la llicència d’obres.

En base a la declaració a què es refereix l’apartat anterior o d’ofici, si s’escau,
l’Ajuntament practicarà la liquidació corresponent, exigint al subjecte passiu la quantitat
que correspongui o bé ordenant la devolució, en cas que resulti un import a retornar.

Aquesta liquidació no impedirà en cap cas les actuacions de verificació de dades, de
comprovació limitada o d’inspecció que siguin procedents.

La inspecció i la comprovació de l’impost es realitzaran d’acord amb el que es preveu en
la Llei general tributària i en les disposicions que la desenvolupen.

2. Aprovar definitivament la modificació de l’ordenança fiscal núm. 7, reguladora de l’impost
sobre Construccions, Instal·lacions i Obres, per a l’exercici 2012.

3. Publicar els text refós en el BOP de Girona.

4. Notificar el contingut del present acord al recurrent.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sr. Francisco Martinez.- Diu que entenen perfectament les resolucions d’aquestes
al·legacions, però pel fet de no haver pogut participar a la resolució ni se’ls  hagi comunicat
en el seu moment faran una abstenció a totes les ordenances.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.- Explica la seva opinió respecte a les al·legacions presentades.

Diu que en relació a l’ordenança fiscal número 7 s’abstindran.

Votarien en contra en el tema de l’ordenança fiscal número 9 que ha presentat el senyor
Mateu, ja que creuen que el que se’ls ha pujat per i per patins és excessiu. Apujar un 18% el
preu de les gandules i un 72% el preu dels patins ho troben força contradictori a l’hora de la
promoció econòmica, promocionar negocis i tot plegat.

Quant a l’ordenança fiscal número 10 també votarien en contra. Consideren que les
al·legacions que es presenten són justes. El gremi de constructors demostra la seva
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disconformitat amb l’apujada de l’ordenança de la taxa del 3,17 al 3,50. Aquesta apujada
també la veuen desproporcionada. Tampoc recolza la recuperació en el sector de la
construcció.

Pel que fa a l’ordenança fiscal número 16, el sentit de les seves votacions serien
d’abstenció.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Manel Escobar.- Pel que fa al Grup de Defensa del Poble (sic: es refereix al Grup
Municipal Gent del Poble) els diu que el que fa referència a l’ordenança fiscal número 9 que
deia que l’apujada era molt elevada, li respon que no és que l’apujada de l’any 2011 al 2012
sigui molt elevada, sinó que diu que fins ara el que pagaven no era just. L’única cosa que
han fet ha estat repercutir única i exclusivament el cost de la taxa.

Com a exemple, a l’expedient hi ha diferents municipis de la província, comptant que són
autoritzacions i esmenta els municipis de l’Escala, Blanes, Palafrugell i Roses. Subratlla que
encara estan molt més per sota tant en gandules com en patins. Posa l’exemple que a
l’escala per cada tumbona per metre quadrat 27,08 euros i Roses 9,04. En els patins a
l’Escala 26,08 euros i Roses 13,26 que és el mateix que Blanes i Palafrugell.

Continua explicant que Roses està per sota de la mitjana de l’Escala, Blanes i Palafrugell.
Consideren que l’única cosa que han repercutit ha estat la prestació del servei i no hi ha res
per sobre.

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDIA

Alcalde.-  Diu que ha estat amb el senyor Carlos López, regidor de Medi Ambient, analitzant
els costos i diu que lògicament qualsevol persona que està sotmesa a una taxa no és un
impost. Aclareix que una taxa no és res més que el lloguer de l’espai públic que s’ofereix a
un empresari, perquè ho exploti per guanyar diners.

Com bé acaba de dir el regidor, la mitjana en el cas dels patins de Roses és 13,26 euros per
m2 quan la mitjana de municipis com l’Escala, Blanes i Palafrugell està a 16,58 euros que
vol dir que encara estem  3 euros per sota la mitjana.

Afegeix que els municipis de Lloret de Mar, Sant Feliu de Guíxols i Palamós cada any ho
trauran a subhasta i s’ho emporta qui paga més. Demana als presents que s’imaginin la
diferència que hi ha. Aleshores, vol que quedi clar que estan buscant  el màxim d’objectivitat.
Repeteix que no estan parlant d’un impost, sinó d’una taxa que paguen aquells que utilitzen
l’espai públic. Amb això, l’Ajuntament de Roses manté el que han posat, perquè l’Ajuntament
de Roses sempre s’ha limitat molt en aquesta qüestió i creu que aquest aclariment valia la
pena de dir-lo.
Per altra banda, en relació a la construcció, l’Ajuntament de Roses està a favor dels
constructors, han apujat l’ICIO per un impost que grava les grans promocions, que
malauradament no n’hi ha tantes i, en canvi, han habilitat una partida en els pressupostos de
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l’Ajuntament que encara no té el títol exacte però que és el  “Roses posa’t guapa” copiat del
“Barcelona posa’t guapa” on es premiarà aquells comunitaris o propietaris privats que
encarreguin feina a la gent de Roses per arranjar façanes i totes aquestes coses.

L’alcalde puntualitza que un pressupost sempre vol dir ingressos i pagaments i si volem
ajudar a la gent a rehabilitar façanes, els diners han de sortir d’un lloc o un altre. Per tant,
mantenim un augment que és el que correspon a l’ICIO, però en els pressupostos han
incorporat aquesta partida que ajuda, en general, a totes les petites empreses de Roses en
el ram de la construcció.

Un cop explicat tot això, anunciada la disconformitat del senyor Giner, en representació del
GDP i l’abstenció del PSC, passarien a votació de totes i cadascuna d’aquestes al·legacions.

Tot seguit es passa a votació del punt número 3 de l’ordre del dia i se n’obté el següent
resultat:

Vots a favor: Onze (11) Srs. Montse Mindan, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Mas
Blanch, J. Manuel Fernandez, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Carles Pàramo, Manel
Escobar, Àngel Tarrero i Carlos López.

Vots en contra: Cap (0)

Abstencions: Nou (9) Srs. Carles Ferrer, Imma Carrión, Fco Martinez, Agustí Donat,
Francisca Guijarro, David Beltran, Magda Casamitjana, Francesc Giner i M. Àngels Arjona.

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia-Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

04.- PROPOSTA RELATIVA A LA RESOLUCIÓ DE LES AL·LEGACIONS PRESENTADES
CONTRA L’ACORD D’APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ DE
L’ORDENANÇA FISCAL NÚM. 9 PER A L’EXERCICI 2012 I APROVACIÓ DEFINITIVA

El senyor Manel Escobar, com a responsable de l’àrea Economia i Hisenda, presenta la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Antecedents

1. Aprovació provisional dels acords de modificació de l’ordenança fiscal núm. 9 per
l’exercici 2012.

2. Exposició al públic de l’acord d’aprovació provisional (BOP 206 del dia 27 d’octubre de
2011 i BOP 207 del dia 28 d’octubre de 2011).

3. Al·legació presentada el dia 28 de novembre de 2011 i RE 18022/11, pel sr. Mateu
Casañas Castanyer, en representació de l’entitat Si Us Plau, SA, en el qual argumenta:
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a) Que la repercussió de l’increment fixat per les Ordenances Fiscals en el preu final
del lloguer és exorbitant.

b) En tractar-se d’una taxa per ocupació del domini públic, aquesta no es fonamenta
en el cost del servei sinó en el sinó el valor el mercat de la utilitat derivada de
l’ocupació.

c) En el moment de crisi actual del sector immobiliari, ha suposar una davallada dels
preus de venda dels terrenys i és per tant inconcebible una puja tan significativa
de la taxa.

4. D’acord amb l’informe d’intervenció inclòs a l’expedient de referència, el rendiment
previst de la taxa pels serveis de temporada no excedeix, en el seu conjunt, del cost
previsible dels serveis a realitzar. En aquest sentit, cal remarcar que els ingressos
derivats d’aquesta taxa, recollint el criteri emès pel tribunal de comptes sobre la gestió de
la taxa per utilització privativa o aprofitament especial del domini públic local (BOE
11/02/2009), no tenen la naturalesa d’ocupació del domini públic local.

5. Els preus fixats mitjançant l’ordenança fiscal han d’entendre’s d’aplicació supletòria en
tant que, segons es determina a la mateixa, quan s’utilitzin procediments de licitació
pública, l’import de la taxa vindrà determinat pel valor econòmic de la proposició sobre la
qual recaigui la concessió, autorització o adjudicació.

6. És aquest el cas de municipis com Lloret de Mar, Sant Feliu de Guíxols i Palamos que
utilizen el sistema de concurs per a obtenir l’import corresponent als serveis de
temporada. Altres municipis de la Costra Brava fixen els preus mitjançant ordenança
fiscal, com Blanes, Palafrugell i l’Escala, i, d’acord amb les dades consultades que
figuren a l’expedient, la mitjana dels preus establerts per l’exercici 2011 són superiors als
fixats en les ordenances de l’Ajuntament de Roses per l’any 2012.

L'Escala Blanes Palafrugell Mitjana Roses
Gandules (per m2) 27,08 7,13 4,40 12,87 9,04
Patins (per m2) 26,28 14,86 8,59 16,58 13,26

7. El dia 19 de desembre de 2011, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable
en relació a aquest afer.

Fonaments de dret

1. Articles 20 a 27 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprova el Text Refós de la Llei
Reguladora de les Hisendes Locals.

A proposta del segon tinent d’alcalde, regidor responsable de l’àrea d’Economia i Hisenda,
Sr. Manel Escobar Yegua, s’adopta el següent

ACORD:
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1. Desestimar l’al·legació presentada el dia 28 de novembre de 2011 i RE 18022/11, pel sr.
Mateu Casañas Castanyer, en representació de l’entitat Si Us Plau, SA.

2. Aprovar definitivament la modificació de l’ordenança fiscal núm. 9, reguladora de la taxa
per la prestació de serveis de competència local, per a l’exercici 2012.

3. Publicar els text refós en el BOP de Girona.

4. Notificar el contingut del present acord al recurrent.

Tot seguit es passa a votació del punt número 3 de l’ordre del dia i se n’obté el següent
resultat:

Vots a favor: Onze (11) Srs. Montse Mindan, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Mas
Blanch, J. Manuel Fernandez, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Carles Pàramo, Manel
Escobar, Àngel Tarrero i Carlos López.

Vots en contra: Dos (2) Francesc Giner i M. Àngels Arjona.

Abstencions: Set (7) Srs. Carles Ferrer, Imma Carrión, Fco Martinez, Agustí Donat,
Francisca Guijarro, David Beltran i Magda Casamitjana,.

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia-Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

05.- PROPOSTA RELATIVA A LA RESOLUCIÓ DE LES AL·LEGACIONS PRESENTADES
CONTRA L’ACORD D’APROVACIÓ PROVISIONAL DE MODIFICACIÓ DE
L’ORDENANÇA FISCAL NÚM. 10 PER A L’EXERCICI 2012 I APROVACIÓ DEFINITIVA

 El senyor Manel Escobar, com a responsable de l’àrea Economia i Hisenda, presenta la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Antecedents

1. Aprovació provisional dels acords de modificació de l’ordenança fiscal núm. 10 per
l’exercici 2012.

2. Exposició al públic de l’acord d’aprovació provisional (BOP 206 del dia 27 d’octubre de
2011 i BOP 207 del dia 28 d’octubre de 2011).

3. Al·legació presentada el dia 14 de novembre de 2011 i RE 17455/11, pel sr. Joan Antoni
Prat i San Román, en qualitat de president del Gremi de Promotors i Constructors
d’Edificis de Girona, en el qual sol·licita la retirada de l’increment del 3% del preu de les
taxes incloses en els apartats D) i E) de l’article 5 (Quotes Tributàries) de l’ordenança
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fiscal núm. 10, reguladora de taxa per a la realització d’activitats administratives de
competència local, ateses les circumstàncies actuals.

4. D’acord amb l’informe d’intervenció obrant dins l’expedient de la modificació d’aquesta
ordenança fiscal per a l’exercici 2010, emès amb data 17 de setembre de 2009 i la
memòria econòmica financera, adjunta, el rendiment previst de les taxes no excedeixen
en el seu conjunt, del cost previsible dels serveis a realitzar. Aquesta mateixa ordenança
fiscal no va estar modificada per a l’exercici 2011.

5. Per a l’exercici 2012, les tarifes s’actualitzen amb l’increment experimentat per l’IPC
(3%), cosa que fa innecessari confeccionar una nova memòria econòmico financera.

6. El dia 19 de desembre de 2011, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable
en relació a aquest afer.

Fonaments de dret

1. Article 24 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprova el Text Refós de la Llei Reguladora
de les Hisendes Locals.

A proposta del segon tinent d’alcalde, regidor responsable de l’àrea d’Economia i Hisenda,
Sr. Manel Escobar Yegua, s’adopta el següent

ACORD:

1. Desestimar la segona al·legació presentada el dia 14 de novembre de 2011 i RE
17455/11, pel sr. Joan Antoni Prat i San Román, en qualitat de president del Gremi de
Promotors i Constructors d’Edificis de Girona.

2. Aprovar definitivament la modificació de l’ordenança fiscal núm. 10, reguladora de la taxa
per a la realització d’activitats administratives de competència local, per a l’exercici 2012.

3. Publicar el text refós en el BOP de Girona.

4. Notificar el contingut del present acord al recurrent.

Tot seguit es passa a votació del punt número 3 de l’ordre del dia i se n’obté el següent
resultat:

Vots a favor: Onze (11) Srs. Montse Mindan, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Mas
Blanch, J. Manuel Fernandez, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Carles Pàramo, Manel
Escobar, Àngel Tarrero i Carlos López.

Vots en contra: Dos (2) Francesc Giner i M. Àngels Arjona.

Abstencions: Set (7) Srs. Carles Ferrer, Imma Carrión, Fco Martinez, Agustí Donat,
Francisca Guijarro, David Beltran i Magda Casamitjana,.
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En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia-Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

06.- PROPOSTA RELATIVA A LA RESOLUCIÓ DE LES AL·LEGACIONS
PRESENTADES CONTRA L’ACORD D’APROVACIÓ PROVISIONAL DE MODIFICACIÓ
DE L’ORDENANÇA FISCAL NÚM. 16 PER A L’EXERCICI 2012 I APROVACIÓ
DEFINITIVA

El senyor Manel Escobar, com a responsable de l’àrea Economia i Hisenda, presenta la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Antecedents

1. Aprovació provisional dels acords de modificació de l’ordenança fiscal núm. 16 per
l’exercici 2012.

2. Exposició al públic de l’acord d’aprovació provisional (BOP 206 del dia 27 d’octubre de
2011 i BOP 207 del dia 28 d’octubre de 2011).

3. Al·legació presentada, el dia 18 de novembre de 2011 i RE 17739/11,  per la sra. Maria
Teresa Arcos Sánchez, en representació de la mercantil Redtel, Asociación de
Operadores de Telecomunicaciones contra l’acord  d’aprovació provisional de
l’ordenança fiscal núm. 16 per l’exercici 2012, en que sol·licita la derogació de
l’ordenança fiscal núm. 16,  tota vegada que aquesta és contrària als principis de
jerarquia normativa sobre els quals s’assenta estructuralment l’ordenament, els
recurrents no tenen la condició de subjecte passiu, tota vegada que el TRLHL només
preveu la aquesta condició a empreses no titulars de xarxes en el supòsit del l’article
24.1.c i és vulnera el principi d’equivalència.

4. L’expedient de modificació de l’ordenança fiscal núm. 16 reguladora de les taxes per la
utilització privativa o l’aprofitament especial del vol, sòl i subsòl del domini públic local a
favor d’empreses explotadores de serveis de telefonia mòbil per l’exercici 2012 s’ha
tramitat de conformitat amb la normativa que li és d’aplicació, així com del criteri
jurisdiccional contingut en les sentències del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya
núm. 777 de 30/06/2005, ratificada pel Tribunal Suprem en sentència de 16/02/2009, així
com les aplicades concretament a l’ordenança fiscal aprovada per l’Ajuntament de
Roses: Tribunal Superior de Justícia de Catalunya núm. 633 de 16/06/2009, Tribunal
Superior de Justícia de Catalunya núm. 778 de 20/07/2010 i Jutjat Contenciós
Administratiu núm. 1 de Girona núm. 208/08 de 8 de maig de 2008 i 326/08 de 8 de juliol
de 2008.

5. Pel que fa a la condició de subjecte passiu de la taxa, la jurisprudència també ha afirmat
en repetides ocasions (STS 9 octubre 2008 del TSJ Catalunya) que les empreses
operadores en el sector de la telefonia mòbil, verifiquen un aprofitament indiscriminat de
la xarxa fixa de telefonia, que fa possible la  permanent i efectiva prestació del servei, de
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la qual cosa se’n dedueix que les esmentades empreses realitzen el fet imposable
constituït de la taxa per la utilització privativa o aprofitament especial del domini públic
local, tant si són titulars de les corresponents xarxes com quan, no essent titulars
d’aquestes, ho són de drets d’ús , accés o interconnexió.

6. El principi d’equivalència és respectat, en tant que segons l’informe elaborat per a
l’exercici 2010 i que s’actualitza per l’exercici 2012 amb l’IPC, el rendiment previst de les
taxes no excedeix del valor que, en el seu conjunt, tindria en el mercat la utilitat derivada
d’aquesta utilització o aprofitament.

7. El dia 19 de desembre de 2011, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable
en relació a aquest afer.

Fonaments de dret

1. Articles 24 i 25 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprova el Text Refós de la Llei
Reguladora de les Hisendes Locals.

A proposta del segon tinent d’alcalde, regidor responsable de l’àrea d’Economia i Hisenda,
Sr. Manel Escobar Yegua, s’adopta el següent

ACORD:

1. Desestimar l’al·legació presentada el dia 16 de novembre de 2009 (RE 17652/09), per la
societat Redtel, Asociación de Operadores de Telecomunicaciones contra l’acord
d’aprovació provisional de l’ordenança fiscal núm. 16 per l’exercici 2012.

2. Aprovar definitivament la modificació de l’ordenança fiscal núm. 16, reguladora de la taxa
per la utilització privativa o l’aprofitament especial del vol, sòl i subsòl del domini públic
local a favor d’empreses explotadores de serveis de telefonia mòbil, per a l’exercici 2012.

3. Publicar els text refós en el BOP de Girona.

4. Notificar el contingut del present acord al recurrent.

Tot seguit es passa a votació del punt número 3 de l’ordre del dia i se n’obté el següent
resultat:

Vots a favor: Onze (11) Srs. Montse Mindan, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Mas
Blanch, J. Manuel Fernandez, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Carles Pàramo, Manel
Escobar, Àngel Tarrero i Carlos López.

Vots en contra: Cap (0)
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Abstencions: Nou (9) Srs. Carles Ferrer, Imma Carrión, Fco Martinez, Agustí Donat,
Francisca Guijarro, David Beltran, Magda Casamitjana, Francesc Giner i M. Àngels Arjona.

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia-Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

07.- RATIFICAR LA RESOLUCIÓ D’ALCALDIA NÚM. 3402/11 DE DATA 23 DE
NOVEMBRE PER LA QUAL ES VA APROVAR L’ADDENDA AL CONVENI DE
COL.LABORACIÓ ENTRE EL DEPARTAMENT D’EDUCACIÓ I L’AJUNTAMENT DE
ROSES PER AL PLA EDUCATIU D’ENTORN DEL CURS 2011-2012

La senyora Montserrat Mindan, primera tinent d’alcalde, presenta la proposta d’acord que és
del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Aprovació de l’addenda del conveni de col.laboració entre el Departament d’Ensenyament i
l’Ajuntament de Roses per al Pla Educatiu d’Entorn del curs 2011-2012.

Antecedents

1. Amb data 25 de novembre de 2011, per resolució de l’alcaldia núm. 3402/11, de 23 de
novembre, es va acordar aprovar l’addenda al conveni de col.laboració entre el
Departament d’Ensenyament i l’Ajuntament de Roses per al Pla Educatiu d’Entorn del
curs 2011-2012

2. La Comissió Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 19 de
desembre de 2011, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat

A proposta de la senyora Sílvia Useros i Moyano, regidora d’Ensenyament, el Ple adopta el
següent

ACORD

1. Ratificar la resolució d’Alcaldia núm. 3402/11 de data 23 de novembre per la qual es va
aprovar l’addenda al conveni de col.laboració entre el Departament d’Educació i
l’ajuntament de Roses per al Pla Educatiu d’Entorn del curs 2011-2012

2. Notificar l’adopció del present acord als interessats i als departaments d’Intervenció i
Tresoreria per al seu coneixement i als efectes que calguin. =Exp. 2747/11*.

EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT



588

Sra. Montse Mindan.- Explica que aquest punt és acceptar com cada any l’addenda que
porta la Generalitat de Catalunya pel Pla Educatiu d’Entorn.

La regidora diu que el dia de la comissió informativa varen explicar que aquesta addenda
responia al primer trimestre de curs, en aquest cas últim trimestre del 2011.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sra. Imma Carrión.- Diu que el Grup Municipal Socialista està a favor de l’aprovació de
l’addenda de la continuïtat del conveni amb el Departament d’Ensenyament i l’Ajuntament
pel Pla Educatiu d’Entorn. Suposa continuar gaudint d’aquesta aportació econòmica
destinada a realitzar activitats de caire educatiu que ajuden a la millora de la cohesió social
del nostre poble.

Saben que en aquesta partida hi ha un 37% que està garantit i que un 63% està pendent de
l’aprovació de la signatura amb el Ministeri de Treball. Esperen que això no canviï i que
aquests diners puguin arribar igual.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sra. M. Àngels Arjona.- Anuncia que el seu grup també votarà a favor. La seva intervenció
només és per repetir una mica les paraules de la regidora del Grup Socialista, Imma Carrión,
que ja saben que els terminis dels pagaments són en tres parts i fins ara només tenen
garantit el primer pagament que està per conveni. Encara estan pendents, a hores d’ara, de
la signatura del conveni per part del Ministeri de Treball i per aquest motiu esperen que la
resta de pagaments es portin a terme. Per tant, votaran a favor, però tot dient que també
esperen que les activitats que fins ara no han pogut ser incloses dintre d’aquests terminis
com ara el teatre infantil, PROA i altres es puguin portar a terme tant bon punt rebin la resta
de l’addenda.

Sra. Montse Mindan.-  Només vol dir dues coses, la primera és que el PROA, tot i que passa
per aquí s’articula directament entre la Generalitat i els instituts, no és un taller finalista del
Pla Educatiu d’Entorn i diu també que l’aportació que fa l’Ajuntament és la mateixa que l’any
passat, independentment que esperen i desitgem tota la subvenció que ens aportin.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.
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08.- RATIFICAR L’ACORD DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE DATA 25 DE
NOVEMBRE DE 2011 PEL QUAL ES VA APROVAR EL CONVENI DE COL.LABORACIÓ
ENTRE L’AJUNTAMENT DE ROSES I EL CONSELL COMARCAL DE L’ALT EMPORDÀ
EN MATÈRIA DE SERVEIS SOCIALS BÀSICS I D’ACOLLIDA DE LA POBLACIÓ
IMMIGRANT PER A L’ANY 2011

El senyor Marc Danés, com a responsable de l’àrea de Benestar Social, presenta la
proposta d’acord del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Aprovació del conveni de col.laboració entre l’Ajuntament de Roses i el Consell Comarcal de
l’Alt Empordà en matèria de serveis socials bàsics i d’acollida de la població immigrant per a
l’any 2011.

Antecedents

1. Amb data 25 de novembre de 2011 la Junta de Govern Local va aprovar el conveni de
col·laboració entre l’Ajuntament de Roses i el Consell Comarcal de l’Alt Empordà en
matèria de serveis socials bàsics i d’acollida de la població immigrant per a l’any 2011.

2. La Comissió Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 19 de
desembre de 2011, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat

A proposta del regidor responsable de l’àrea de Benestar Social, Sr. Marc Danés i Zurdo el
Ple adopta el següent

ACORD

1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de data 25 de novembre de 2011 pel qual
es va aprovar el conveni de col.laboració entre l’Ajuntament de Roses i el Consell
Comarcal de l’Alt Empordà en matèria de serveis socials bàsics i d’acollida de la població
immigrant per a l’any 2011

2. Notificar l’adopció del present acord al Consell Comarcal de l’Alt Empordà, als
departaments d’Intervenció i Tresoreria, perquè en tinguin coneixement i produeixi els
efectes que calguin. =Exp: 3658/11*.

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT



590

Sr. Marc Danés.- Manifesta que aquest conveni és la concreció del contracte-programa per
la coordinació, cooperació i col·laboració entre el Departament de Benestar Social i
l’Ajuntament de Roses, via Consell Comarcal en matèria de Serveis Socials i altres
programes relatius al Benestar Social. Diu als presents que a través d’aquest conveni el
departament de Benestar Social de la Generalitat de Catalunya el que aquest any fa és
finançar el 66% del personal del Servei Bàsic d’Atenció Social del nostre municipi amb
146.469,18 euros.

També diu que el Consell Comarcal presta a l’Ajuntament de Roses els serveis d’ajuda a
domicili social, servei d’ajut a domicili de la dependència, servei d’ajudes tècniques,
teleassistència, servei d’habitatge social i servei de violència de gènere.

Destaca que aquest any, degut també a la crisi econòmica que han sofert a nivell de Roses
hi ha hagut una prestació econòmica d’urgència social en el qual el Departament de
Benestar Social i Família, per tal d’atendre les situacions derivades de l’actual conjuntura
econòmica ha establert una aportació extraordinària en el contracte programa d’aquest any
2011 amb 13.907,54 euros a l’ajuda directa i 19.036,69 euros en el tema d’un agent
d’acollida que es fa càrrec directament el Consell Comarcal de l’Alt Empordà.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sra. Francisca Guijarro.- Diu que el Grup Municipal Socialista, evidentment, amb el seu vot,
donarà suport a aquest conveni.

Consideren que en els moments que estan vivint, tot aquests tipus de convenis de
col·laboració entre Consell Comarcal i entitats com els ajuntaments són necessàries.

Són serveis que, en definitiva, el que volen és intentar pal·liar aquesta situació en els sectors
de la població que tenen una situació molt més delicada.

D’igual manera també creuen que és necessària aquesta partida d’urgència social que dóna
el Departament de Benestar Social i Família i els agradaria que per al proper any, o quan es
torni a fer la revisió d’aquest conveni, aquestes quanties fossin una mica més generoses.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sra. M. Àngels Arjona.- Diu que el seu grup municipal també votarà a favor, perquè no
veuen diferències significatives amb els convenis anteriors i que també estan absolutament
a favor de convenis de col·laboració.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Marc Danés.- Respon, que quant a les quanties ja les estan negociant, fins i tot han
tingut algun contacte amb el Conseller, per tal de veure de quina manera es pot ampliar
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aquesta partida o de quina manera es pot ajudar directament l’Ajuntament de Roses sense
anar a través del Consell Comarcal de l’Alt Empordà.

Poden concretar, des del Govern Municipal, com saben els presents, perquè ja han vist els
pressupostos,  que no esmerçaran cap esforç en dedicar tots els recursos necessaris
perquè la gent del nostre municipi sigui atesa de la manera més correcta i millor per tal
d’ajudar-los en un moment de situació difícil que momentàniament puguin passar, però tot i
així com diu ara ratifiquen el conveni d’aquest any 2011. Per tant, aquesta feina ja està
passada i estan treballant per tal que de cares al 2012 es pugui augmentar els recursos que
arribin al nostre municipi, perquè evidentment la situació de l’any que ve no té perspectives
d’una millora i, per tant, sí que ho estan negociant.

Des del Govern Municipal tenen clar que no quedarà ningú desatès per qüestions
econòmiques.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

09.- APROVAR EL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE ROSES
I EL CONSORCI D’ADMINISTRACIÓ OBERTA DE CATALUNYA (AOC) PER A LA
UTILITZACIÓ DEL SERVEI DE TAULER D’EDICTES ELECTRÒNIC (e-TAULER)

El senyor Carles Pàramo, alcalde president, presenta la proposta d’acord que és del tenor
literal següent:

Identificació de l’expedient

Aprovació del conveni d’adhesió al Projecte e-TAULER entre l’Ajuntament de Roses i el
Consorci d’Administració Oberta de Catalunya (AOC).

Antecedents

1. La legislació vigent en matèria d’administració electrònica preveu que les administracions
públiques poden substituir o complementar la publicació dels actes i les comunicacions
que, per disposició legal o reglamentària, s’han de publicar en el tauler d’anuncis o per
mitjà d’edictes, per la publicació a la seu electrònica corresponent.

2. El Consorci AOC d’acord amb els seus estatuts i el que preveu l’article 7 de la Llei
29/2010, de 3 d’agost, de l’ús dels mitjans electrònics al sector públic de Catalunya, és
l’instrument a través del qual les administracions catalanes col·laboren i cooperen de
manera ordinària i voluntària en l’impuls i el desenvolupament de l’ús dels mitjans
electrònics, la coordinació d’estratègies i actuacions i, la definició i execució d’estratègies
en els àmbits de la creació i prestació de serveis comuns d’administració electrònica per
a les entitats que integren el sector públic de Catalunya, i la reutilització de les
aplicacions i els serveis que es desenvolupin, entre d’altres.
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3. En el marc d’aquestes competències el Consorci AOC ha desenvolupat una aplicació
informàtica anomenada e-TAULER que ofereix, entre altres, les funcionalitats següents:

• Un lloc web personalitzat que actua com a dipòsit dels edictes i publicacions
electròniques. Aquest lloc incorpora mecanismes de seguretat en el procés de
publicació certificada: evidències electròniques del procés de publicació.

• Integrable a la seu eletrònica (modalitat “marca blanca”).
• Integrable amb sistemes de gestió mitjançant serveis Web.
• Enviament i recepció electrònica d’edictes a i des d’altres administracions

públiques catalanes.
• Sistema de còmput dels terminis.
• Mecanismes de seguiment de l’estat de les publicacions.
• Generació i signatura de diligències.

4. Atès l’informe jurídic emès en data 13 de desembre de 2011 referent a l’adhesió de
l’Ajuntament de Roses al conveni amb l’AOC.

5. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 19
de desembre de 2011, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat.

Fonaments de dret

Primer.- Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter
personal.

Segon.- Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i
del procediment administratiu comú, modificada per la Llei 4/1999, de 13 de gener.

Tercer.-Llei 11/2007, de 22 de juny, d’accés electrònic dels ciutadans als serveis públics.

Quart.-RD 1720/2009, de 21 de desembre, pel qual s’aprova el Reglament de desplegament
de la Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter
personal.

Cinquè.-Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i
serveis dels ens locals.

Sisè.- Decret 324/2001, de 4 de desembre, relatiu a les relacions entre els ciutadans i
l’Administració de la Generalitat de Catalunya a través d’Internet.

A proposta de l’alcalde president de l’Ajuntament de Roses, senyor Carles Pàramo i Ponsetí,
el Ple adopta el següent

ACORD
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1. Aprovar el conveni d’adhesió al projecte e-TAULER entre l’Ajuntament de Roses i el
Consorci d’Administració Oberta Electrònica de Catalunya (Consorci AOC).

2. Enviar a través de la plataforma d’EACAT o per altres que s’estableixin el formulari de
sol·licitud del servei e-TAULER i el conveni d’adhesió a aquest servei.

3. Trametre l’acord i la còpia del conveni a la Direcció General d’Administració Local del
Departament de Governació, segons l’article 309.1 del ROAS. *Exp.: 4752/2011.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sra. M. Àngels Arjona.- Diu que a l’informe jurídic que consta a l’expedient diu que el
conveni no contempla el finançament. Pregunta si té algun cost per l’Ajuntament i quin és
aquest cost.

RESPOSTA DE L’ALCALDIA

Alcalde.- Respon que no sap el que diu l’informe d’intervenció. Si hi hagués un informe
desfavorable d’intervenció ens ho diria.

Sra. Mariel·la Roig.- Informa que quan va arribar l’expedient al departament d’Intervenció es
va fiscalitzar pel seu contingut i van entendre que continuava sense haver cap cost
addicional.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

10.- PROPOSTA RELATIVA A L’APROVACIÓ DEL REGLAMENT REGULADOR DE
RÈGIM DE CESSIÓ DELS ESPAIS I/O INSTAL·LACIONS MUNICIPALS

L’alcalde explica que en Junta de Portaveus tant el Grup Municipal de Gent de Poble com el
Grup Municial Socialista, com el Grup Popular han demanat que s’enretiri aquest punt de
l’ordre del dia i, per tant, queda sobre la taula i passaran al punt següent de l’ordre del dia.

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a l'aprovació del Reglament regulador de règim de cessió dels espais i/o
instal·lacions municipals.

Antecedents

1. En data 23 de novembre de 2011, mitjançant decret d’alcaldia, es resolgué iniciar
l’expedient per a la formació del Reglament regulador de règim de cessió dels espais i/o
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instal·lacions municipals i constituir una Comissió d’Estudi per a la redacció de
l’avantprojecte de l’esmentat reglament regulador.

2. La Comissió d’Estudi en convocatòria del dia 24 de novembre de 2011, va acordar
sotmetre el text del Reglament, a l’aprovació inicial en el proper Ple que se celebri.

3. En data 5 de desembre de 2011, el Secretari general de l'Ajuntament emet informe sobre
el procediment legal de tramitació i aprovació d'ordenances i reglaments.

4. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 19
de desembre de 2011, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat.

Fonaments de dret

Primer. Articles 4.1.a) de la Llei de Bases de Règim Local i 8.1.a) de la Llei Municipal i de
Règim Local de Catalunya.

Segon. Articles 49 i 70.2 de la Llei de Bases de Règim Local, desplegat per l’article 162 de la
Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya i els articles 60 a 66 del Reglament d’obres
d’activitats i serveis dels ens locals.

Proposta de resolució

El Sr. Carles Pàramo i Ponsetí, alcalde president de l’Ajuntament de Roses, proposa al Ple
l’adopció del següent:

ACORD

A proposta del senyor Carles Pàramo i Ponsetí, alcalde president de l’Ajuntament de Roses,
el Ple adopta el següent:

ACORD

1r.  Aprovar inicialment el Reglament regulador de règim de cessió dels espais i/o
instal·lacions municipals

2n.  Sotmetre’l a a informació pública i audiència dels interessats, mitjançant un anunci que
s’haurà de publicar al Butlletí Oficial de la Província de Girona, al Diari Oficial de la
Generalitat de Catalunya, a un diari de difusió comarcal, en el tauler d’anuncis d’aquesta
corporació i en el web municipal, pel termini de 30 DIES, a comptar des de la data de
publicació de l’anunci al BOP i des de l’endemà de la recepció de la notificació,
respectivament, i, en ambdós tràmits, als efectes que s’hi puguin formular al.legacions.

3r. Notificar l’acord d’obertura del tràmit d’informació pública i audiència a les associacions
de Roses, inscrites al Registre municipal d'associacions veïnals, que puguin veure’s
interessades i/o afectades pel Reglament que es vol aprovar.
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4t. En el supòsit que en el tràmit d’informació pública no es presenti cap reclamació o
al.legació, l’acord d’aprovació inicial esdevé definitiu (art. 65.1 del ROAS). No obstant això,
les ordenances i els reglaments s’han de publicar en el BOP i no entren en vigor fins que se
n’hagi publicat íntegrament el text i hagi transcorregut el termini de 15 dies hàbils que preveu
l’article 65.2 de la LBRL.   = Exp. 4588/2011*.

11.- DONAR COMPTES DEL DECRET DE L’ALCALDIA DE MODIFICACIÓ DE LES
DELEGACIONS ATRIBUÏDES A LA JUNTA DE GOVERN LOCAL I A DIVERSOS
REGIDORS DE LA CORPORACIÓ

El senyor Carles Pàramo, alcalde president presenta la proposta d’acord que és del tenor
literal següent:

Identificació del document

Donar comptes al Ple del decret de l’alcaldia de data 14 de desembre de 2011, en relació a
la modificació de les delegacions atribuïdes a la Junta de Govern Local i a diversos regidors
de la corporació.

Antecedents

1. El senyor Carles Pàramo i Ponsetí, alcalde president, informa del Decret del tenor literal
següent:

“DECRET DE L’ALCALDIA

Antecedents

1. Amb data 20 de juny de 2011, mitjançant decret d’alcaldia 1841 es va acordar delegar a
favor de la Junta de Govern Local part de les atribucions contemplades a l’article 21.1 de
la Llei reguladora de les bases de règim local.
Que es considera necessari l’ampliació de la delegació de les competències de
l’Alcaldia, per la qual cosa es refon en un únic acord les que es van acordar el 20 de juny
de 2011 i les que ara es deleguen.

2. Amb data 22 de juny de 2011, mitjançant decret núm. 1842 es va acordar la constitució
del cartipàs municipal i efectuar les delegacions genèriques d’àrea a favor dels regidors
que s’especificaven. En aquest acord es determinava quines facultats comprenien dites
delegacions, les quals es considera necessàries ampliar a un darrer extrem.

3. Per tal de millorar l’eficàcia i eficiència en el funcionament administratiu i alhora millorar
l’agilitat i celeritat en la tramitació administrativa, he considerat convenient modificar el
règim de delegacions existents fins la data.
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Fonaments de dret

Primer. Article 23.2.b. de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local.

Segon. Article 54.2.b. del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

Tercer. Article 38 del Reglament Orgànic Municipal.

Quart. Artícle 42 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que s’aprova el
Reglament d’organització, funcionament i rèègim jurídic de les Entitats locals.

Resolució

Per tot això, en virtut de les atribucions que la llei em confereix,

RESOLC:

1. Delegar a favor de la Junta de Govern Local, les atribucions següents:

1) En matèria d’urbanisme i obres públiques:
a) Les aprovacions dels instruments de planejament per al desenvolupament del

planejament en general, així com la dels instruments de gestió urbanística i dels
projectes d'urbanització, en matèria de la competència de l’alcalde.

b) L'atorgament de les llicències d'obres majors, menors i de primera ocupació, llevat de les
subjectes al règim de comunicació prèvia.

2) En matèria de contractes:
a) Els contractes d'obres i de gestió de serveis públics, l'import dels quals sigui igual o

superior a 9.000 €.
b) Els contractes de subministrament i de serveis, l'import dels quals sigui igual o superior a

9.000 €.
c) Els contractes administratius especials i els contractes privats, l'import dels quals sigui

igual o superior a 9.000 €.
d) Les encomanes de gestió als organismes i entitats municipals, l'import de les quals sigui

igual o superior a 9.000 €.

3) En matèria de béns i patrimoni, en els termes establerts a l’article 21.1.p. de la Llei
de Bases, les següents:

a) L'alienació de patrimoni, tant la de béns immobles, com la de béns mobles.
b) Els acords referents a utilització i aprofitament dels béns municipals, i del domini públic

marítimo terrestre (platges).

4) En matèria d'intervenció  administrativa:
a) L'atorgament de llicències de primera utilització, de modificació d'ús, d'obertura

d'establiments industrials, emmagatzematge, comercials, residencial públic, establiments
agrícoles i ramaders i establiments recreatius i d'espectacles.
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b) La concessió de les llicències ambientals previstes a la Llei 20/2009, de 4 de desembre
de prevenció i control ambiental de les activitats.

5) En matèria de responsabilitat patrimonial:
a) La resolució dels expedients de responsabilitat patrimonial.

6) L'atorgament de subvencions superiors a 3.000 €.

7)  En matèria pressupostària
a) Les modificacions de crèdits de competència de l’alcalde-president: transferències de

crèdits, crèdits ampliables, generació de crèdits i incorporació de romanents
b) L’aprovació de la liquidació del pressupost

8)  En matèria de personal
a) L’aprovació de l’oferta pública de treball d’acord amb el pressupost i la plantilla aprovats

pel Ple, aprovar les bases per les proves de selecció de personal i per als concursos de
provisió de llocs de treball

9) En els procediments sancionadors
a) Sancionar les faltes de desobediència a l’autoritat i les infraccions de les ordenances

municipals o qualsevol altra infracció en la que tingui competència  l’administració local,
llevat dels expedients sancionadors incoats amb motiu d’una infracció de l’Ordenança
municipal de circulació o de la normativa de trànsit.

2. Delegar a favor de el/la primera Tinent Alcalde totes aquelles competències de l’Alcaldia
que aquesta no s’ha reservat expressament en el present decret, o que no s’han  delegat
a la Junta de Govern Local o al segon Tinent Alcalde.

3. Delegar a favor de el/la segon/a Tinent Alcalde les atribucions següents que inclouen la
facultat de resoldre mitjançant actes administratius que afecten a tercers:

a) L’aprovació i/o denegació de concessió de bonificacions i exempcions tributàries.
b) L’aprovació de liquidacions tributàries, modificacions, devolucions d’ingressos i resolució

de recursos contra les esmentades liquidacions.
c) La resolució de la resta de recursos administratius en matèria tributària.
d) La concessió de fraccionaments, ajornaments i suspensions.
e) L’aprovació de declaració de crèdit incobrable.
f) L’anotació preventiva d’embargament de béns immobles en el  procediment de

recaptació executiva.
g) Convocar i presidir la Comissió Especial de Comptes.

4. Reservar a l’Alcaldia les competències següents, les quals són indelegables, segons
determina l’article 21.3 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases del Règim Local:

a) Dirigir el govern i l’administració municipal
b) Representar l’Ajuntament
c) Convocar i presidir les sessions de  Ple i de la Junta de Govern Local
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d) El cap superior de tot el personal
e) La separació del servei dels funcionaris i l’acomiadament del personal laboral
f) Dictar bans
g) L’exercici d’accions judicials i administrativa i la defensa de l’ajuntament en les matèries

de la seva competència, inclús quan s’hagin delegat en un altre òrgan; i en cas
d’urgència, en matèries de competència del Ple, donant-ne comptes a aquest en la
primera sessió que tingui lloc, per a la seva ratificació

h) La iniciativa per proposar al Ple la declaració de lesivitat de matèries de competència de
l’Alcaldia

i) Adoptar personalment, i sota la seva responsabilitat, en cas de catàstrofe o d’infortuni
públic o de greu risc d’aquests, les mesures necessàries donant-ne comptes al Ple

I, a més,:

j) En matèria pressupostària i tributària, totes les facultats de la seva competència no
delegades al/la segon/a Tinent Alcalde o a la Junta de Govern Local.

k) L’atorgament de subvencions d’una quantia igual o inferior a 3.000€.

5. Ampliar les facultats que tenen els regidors responsables d’àrea atorgades mitjançant
decret de 22 de juny de 2011 en relació a les delegacions genèriques a l’extrem
ressenyat en negreta:
“Dirigir i gestionar la seva àrea; Coordinar i controlar les activitats dels serveis respectius
que tinguin encomanats; Cooperar en la coordinació amb les altres àrees d’organització
administrativa de l’Ajuntament; Proposar objectius als òrgans de direcció política;
Elaborar programes d’actuació i les previsions pressupostàries en relació als objectius
establerts i als recursos humans, materials i financers assignats a l’àrea; Adoptar les
mesures adequades per al normal desenvolupament dels programes i actuacions
municipals corresponents a l’àrea i controlar la seva execució i resultats; El
comandament superior del personal dels serveis, seccions i unitats administratives de
l’àrea segons estableixi la normativa vigent; Determinar les necessitats de recursos
humans de l’àrea, així com elaborar propostes d’adequació i modificació de l’estructura
orgànico – funcional i de l’assignació de recursos de l’àrea, en coordinació amb el servei
de recursos humans; Pertànyer a altres comissions de coordinació entre àrees o
d’assessorament que s’estimin convenients; Impulsar el coneixement i canalització de
les demandes i necessitats dels ciutadans. Instrucció d’expedients, inclosos els
sancionadors. Es delega a tots els tinents d’alcalde i els regidors-delegats la facultat
d’autoritzar despeses que no depassin 600€, en matèries pròpies de la seva delegació i
signar els oficis de tramesa de documentació de l’Ajuntament en les matèries
delegades; i efectuar els requeriments de documentació necessaris per completar
l’expedient que es tramiti.”.

6. Els actes dictats per delegació han de portar a  la signatura les paraules per delegació,
abreujades p.d., i a continuació el número i la data d’aquest decret i la del BOP on es
publiqui, a partir de la data de la publicació en el B.O.P.

7. El present decret entrarà en vigor a partir de l’1 de gener de 2012.
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8. Donar-ne comptes al Ple en la primera sessió que tingui lloc, comunicar-ho al
Departament d’Intervenció,  per al seu coneixement i publicar-ho en el Butlletí Oficial de
la Província i al web municipal.”]

Roses, 14 de desembre de 2011.- L’alcalde president. Carles Pàramo i Ponsetí. Davant
meu, El secretari general.  Fco. Luis Muñoz Cameo.=Exp. 2682/2011*”

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDIA

Alcalde.- Com ha dit, això es posa en coneixement dels presents. Es busca l’agilitat en tota
la gestió municipal. Demana que tinguin en compte que actualment hi ha resolucions que ha
de signar o havia de signar fins ara ell a proposta del regidor d’hisenda o a proposta del
regidor d’esports o de qualsevol altre regidor. S’anul·la aquest pas previ i passen
directament a signar aquestes actes o resolucions els responsables directes de l’àrea que
són els regidors de cadascuna de les àrees. El que pretén és el màxim de transparència en
tot el que ha delegat a la Junta de Govern. Això vol dir que queda reflectit en una junta de
govern, que vol dir que en prenen bona nota tots els regidors que estan a la junta de govern
i que tots els membres de l’oposició que reben les actes, quan toca, poden fer un seguiment
de l’acció de govern més directament, que no pas haver de venir un per un a consultar els
decrets que es signen des de l’Alcaldia.

Aquesta és la informació que es comunica i que es fa saber en el Ple. El Ple en queda
assabentat.

12.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL GENT DEL POBLE-AM PER A LA CREACIÓ DE
L’ASSOCIACIÓ DE MUNICIPIS PER A LA INDEPENDÈNCIA

El senyor Francesc Giner, del grup municipal Gent del Poble-AM, presenta la moció del
tenor literal següent:

El grup municipal de Gent del Poble – AM, hem decidit afegir-nos a la iniciativa que promou
l’Associació de Municipis per la independència, organització que agrupa diferents
ajuntaments catalans per tal de defensar l'assoliment dels drets nacionals de Catalunya amb
l'objectiu de promoure l'exercici del dret a l'autodeterminació.

L'Associació de Municipis per la Independència s’ha constituït a Vic el dimecres 14 de
desembre aprovant els seus estatuts fundacionals, en els quals han participat els 155
municipis constituents. Amb Vic, l'associació té el suport de 22 capitals de comarca: Ripoll,
Olot, Manresa, Berga, Solsona, Igualada, Amposta, Banyoles, les Borges Blanques,
Balaguer, Cervera, la Bisbal, Montblanc, Vilanova i la Geltrú, la Seu d'Urgell, Sort, Girona,
Tàrrega, Tortosa, Valls i Vilafranca del Penedès.

Creiem necesssari sumar-nos a aquest moviment municipalista de país. Entenem que el
model polític instaurat per “la transició” del franquisme a la democràcia de l’Estat Espanyol
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en relació a Catalunya està en crisi per molts motius. Entre d’altres els derivats de la
sentència del Tribunal Constitucional espanyol respecte a l’Estatut de Catalunya aprovat en
referèndum, la situació continuada de dèficit de la balança fiscal que ens ofega
econòmicament, i la impossibilitat d’encaixar el sentiment compartit de molts catalans –“la
voluntat d’ésser” que definia Jaume Vicens i Vives– dins un marc legal que no la reconeix.

En el propi debat intern abans de presentar la moció ens preguntàvem si havíem de procedir
en temes que superen l’abast local. El resultat ha estat gairebé la unanimitat en diferents
nivells que es mouen des de l’adhesió total i incondicional a la moció, al simple respecte al
dret a decidir. Interpretem clarament, doncs, que si existeix la convicció majoritària que la
possibilitat d’exercir el dret a l’autodeterminació és bona per a Catalunya, lògicament ho és
per a Roses.

Tot això, alhora que encetàvem una interessant reflexió intercalada de crítica al sistema
polític i social, i les solucions que cal treballar per fer front a l’actual crisi. Ben segur algunes
d’elles quedaran incorporades al nostre programa. Tenim clar que són uns objectius
compatibles i gairebé sempre indestriables en el nostre ideari. Apropant al màxim a la gent
la capacitat de decisió.

A tal efecte, convidem al sr. Alcalde i als companys Regidors de l’Ajuntament de Roses a
donar suport a la següent moció, que presentem per a la seva aprovació en el proper ple de
l’Ajuntament:

MOCIÓ PER A LA INCORPORACIÓ DEL MUNICIPI DE ROSES A  L’ASSOCIACIÓ DE
MUNICIPIS PER LA INDEPENDÈNCIA

El 13 de setembre del 2009 s’iniciava a Arenys de Munt un moviment popular que reclamava
exercir el dret d’autodeterminació a partir de realitzar una consulta impulsada per la
ciutadania en la que es preguntava a la població sobre l’acceptació d’una Nació Catalana
independent dins de la Unió Europea.

Aquella iniciativa va ser seguida per 554 municipis d’arreu del Principat, donant la possibilitat
de votar per la independència de la nostra nació a més 900.000 catalans. El 10 d’abril del
2011, aquest procés es finalitzava amb la realització de la Consulta a Barcelona.

També, com a conseqüència de la sentència del Tribunal Constitucional en relació a l’Estatut
d’Autonomia de Catalunya que va comportar una modificació de continguts que retallaven
l’àmbit d’autonomia del nostre país, va sorgir un moviment entre els municipis del Principat
de Catalunya que va comportar la declaració de municipis moralment “exclosos” de la
Constitució Espanyola, recollint d’aquesta manera el sentit de la manifestació sobiranista del
10 de juliol de 2010.

Tenint en compte que el dret a l’autodeterminació és un principi fonamental dels drets
humans, qüestió aquesta que està recollida a la carta de les Nacions Unides, com també al
Pacte Internacional dels Drets Civils i Polítics ratificat per l’Estat espanyol el 27 de juliol de
1977, que en el seu Article 1 proclama: “Tots els pobles tenen dret a l’autodeterminació. En
virtut d’aquest dret determinen lliurement el seu estatut polític i procuren també pel seu
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desenvolupament, econòmic, social i cultural. Tots els pobles poden, per a les seves pròpies
finalitats, disposar lliurement de llurs riqueses i de llurs recursos naturals sense perjudicar,
però, cap de les obligacions que sorgeixen de la cooperació econòmica internacional basada
en un principi de benefici recíproc, i també del dret internacional. En cap cas, un poble no
pot ser privat dels seus mitjans de subsistència. Els estats en aquest pacte, incloent-hi
aquells que tenen responsabilitat d’administrar territoris no autònoms, i territoris en
fideïcomís, promouran l’exercici del dret a l’autodeterminació i respectaran aquest dret
d’acord amb les disposicions de la Carta de les Nacions Unides.”

Tenint en compte que el Decret 110/1996, de 2 d’abril, regula la constitució d’organitzacions
associatives de les entitats locals de Catalunya per tal de protegir i promoure els seus
interessos comuns i genèrics, diversos Ajuntaments, han constituït a Vic, el dimecres 14 de
desembre de 2011, aprovant els seus estatuts fundacionals una associació de municipis que
treballa per avançar cap a l’assoliment de la independència de la nostra nació des de l’àmbit
municipal;

És per aquest motiu que es proposa al Ple l’adopció del següents acords:

PRIMER.- Manifestar la voluntat de l’Ajuntament de Roses de formar part, pels
tràmits legals oportuns, del nucli de municipis que formen part de la recentment
constituïda associació d’ens locals amb la denominació “ ASSOCIACIÓ DE
MUNICIPIS PER LA INDEPENDÈNCIA”, amb l’objecte final de defensar l’assoliment
d’un estat propi, els drets nacionals que corresponen al Principat de Catalunya i
conscienciar a la ciutadania de la necessitat d’exercir el dret a l’autodeterminació del
poble català.

SEGON.- Treballar conjuntament amb tots aquells municipis membres de l’
ASSOCIACIÓ DE MUNICIPIS PER LA INDEPENDÈNCIA, o que en el futur en
vulguin formar part.

TERCER.- Comunicar el present acord als ajuntaments de Port de la Selva i de Vic
pel seu coneixement i als efectes oportuns.

EXPLICACIO DEL REGIDOR DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.-  Primer de tot, explica als presents que el seu Grup Municipal ha
enretirat els dos punts de la moció que la senyora Montserrat Mindan va demanar. Aquests
dos punts eren criteris del GDP i s’han enretirat.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sra. Montserrat Mindan.- En representació del seu grup municipal, en primer lloc vol donar
gràcies per haver enretirat aquests dos punts, perquè així se’ls fa molt més fàcil, com a grup
municipal, d’acceptar-lo com a moció i després anuncia que donen llibertat de vot, com
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sempre, en aquest tipus de mocions i en els altres punts que van en els acords de ple, per
tal que cadascú voti el que vulgui.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sra. Magda Casamitjana.-  Com a grup municipal, informa als presents que els companys de
grup tenen llibertat de vot. Després, un cop votat aquest punt, ha demanat a l’alcalde la
paraula per explicar el seu sentit de vot, tant si és a favor, en contra o abstenció.

Tot seguit es passa a votació i se  n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Tretze (13) Montse Mindan, Sílvia Ripoll, Marc Danés, J. M. Mas Blanch, Juan
M. Fernández, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Imma Carrión, Agustí Donat, David
Beltran, Francesc Giner, Ma. Àngels Arjona i Carles Pàramo.

Vots en contra: Cinc (5) Manel Escobar, Àngel Tarrero, Carlos López, Magda Casamitjana i
Francisco Martinez.

Abstencions:  Dues (2) Carles Ferrer i Francisca Guijarro.

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

Tot seguit se senten uns aplaudiments del públic, tot i que, segons paraules de l’alcalde, els
plens són sessions públiques, però no de participació pública.

A continuació, si algun dels regidors o regidores que han participat en aquesta votació volen
fer una explicació de vot té la paraula.

EXPLICACIÓ DE VOT DEL REGIDOR DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sra. Imma Carrión.- En primer lloc vol agrair al Grup Municipal Socialista que els doni
llibertat de vot i està contenta que hagin decidit com a Ple formar part de l’Associació de
Municipis per lluitar per la Independència del nostre poble. Creu que és a partir del treball
conjunt, del diàleg i de la via democràtica que el poble català pot treballar cap a aconseguir
un estat propi.

Sra. Magda Casamitjana.- Vol explicar, com ha fet sempre, des que es dedica a la política,
que ella és catalanista, llicenciada en filologia catalana i, a més, socialista. Queda molt clar, i
sempre ha dit, que no és independentista, tot i que estima el seu país i vol per Catalunya el
millor com a nació amb la seva història, la seva cultura i sobretot amb la seva llengua com a
llengua vehicular i, per tant, pròpia de la nostra nació. Es defineix com a progressista per tal
que tothom pugui treballar, que hi hagi feina, que és el que preocupa en aquest moment a la
gent, amb serveis bàsics de qualitat i sobretot amb oportunitats per a tothom.
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La seva visió en aquest moment, és una visió del segle XXI, una visió molt més oberta, una
visió molt més europeista i, per tant, no tancada en nosaltres mateixos, sinó que ara en el
Segle XXI han vist que aquesta crisi no és única i exclusivament culpa nostra ni de
Catalunya ni d’Andalusia ni de qualsevol altra comunitat autònoma, ni tampoc del país. Per
tant, creu que hem de tenir una estructura ben forta a Europa i construir-la a partir d’una
Europa federal i no una Europa d’estats independents.

Sr. Agustí Donat.- Manifesta en el mateix sentit que ha votat, que està totalment d’acord
amb la proposta que fa el Grup de Gent del Poble i creu que ja era hora.

13.- PROPOSTA RELATIVA A L'APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PRESSUPOST
GENERAL DE L'AJUNTAMENT DE ROSES PER A L'EXERCICI 2012"

L’alcalde explica que aquest punt es presenta per via d’urgència per resoldre unes
al·legacions molt concretes que s’han presentat. Expliquen que no s’ha fet per la via normal
de primer passar-ho per comissió informativa i després per ple per estalviar un ple
extraordinari d’aquí vuit dies per resoldre un tema que el podríem resoldre avui, ja que
estem tots reunits.

13.a. VOTACIÓ DE LA URGÈNCIA DE LA PROPOSTA RELATIVA A L’APROVACIÓ
DEFINITIVA DEL PRESSUPOST GENERAL DE L’AJUNTAMENT DE ROSES PER A
L’EXERCICI 2012

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Onze (11) Montse Mindan, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep M. Mas Blanch, J.
Manuel Fernandez, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar, Àngel Tarrero,
Carlos López i Carles Pàramo.

Vots en contra: Nou (9) Carles Ferrer, Imma Carrión, Fco. Martinez, Agustí Donat, Francisca
Guijarro, David Beltran, Magda Casamitjana, Francesc Giner i M. Àngels Arjona.

Abstencions: Cap (0)

En veure el resultat de les votacions, queda aprovada la urgència del punt a tractar.

13.b.- PROPOSTA RELATIVA A L'APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PRESSUPOST
GENERAL DE L'AJUNTAMENT DE ROSES PER A L'EXERCICI 2012"

El senyor Manel Escobar, com a responsable de l’Àrea de Serveis Econòmics, presenta la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient
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Pressupost general de l’Ajuntament de Roses per a l’exercici 2012.

Antecedents

1) En sessió de data 5 de desembre de 2011 el ple municipal va aprovar inicialment:
a) La relació de llocs de treball de l’Ajuntament de Roses de l’any 2012
b) La plantilla del personal al servei de la corporació de l’any 2012
c) El pressupost general per a l’exercici 2012.

2) Durant el període d’exposició pública de l’acord aprovació inicial (BOP del dia 7 de
desembre de 2011) s’ha presentat cinc al.legacions:

a) RE 19062/11, de data 22 de desembre de 2011, presentada per la Sra. Anna Maria
Puig Griessenberger, contra l’aprovació inicial de la relació de llocs de treball, la
plantilla i el pressupost general per a 2011, en la que demana que es mantingui la
plaça de tècnic arqueòleg-conservador en la plantilla i en la relació de llocs de treball
de l’Ajuntament.

b) RE 19156/11, de data 23 de desembre de 2011, presentada pel Sr. Jaume Santaló
Peix, contra l’aprovació inicial de la relació de llocs de treball, la plantilla i el
pressupost general per a 2011, en la que demana que es mantingui la plaça de tècnic
de cultura i patrimoni en la plantilla i en la relació de llocs de treball de l’Ajuntament.

c) RE 19165/11, de data 23 de desembre de 2011, presentada pel Sr. Josep Ma. Vila
Carabassa, en representació de l’Associació Catalana per a la Recerca en
Arqueologia Medieval, demanant que es reconsideri la supressió de la plaça de
tècnic-arqueòleg-conservador de la plantilla municipal.

d) RE 19177/11, de data 23 de desembre de 2011, presentada pel Sr. Isidre Pastor
Batalla, en representació de l’Associació d’Arqueòlegs de Catalunya, demanant que
es reconsideri la supressió de la plaça de tècnic-arqueòleg-conservador de la plantilla
municipal.

e) RE 19194/11, de data 27 de desembre, presentada pel Sr. Hug Palou i Miquel,
Director de l’arxiu municipal de l’Ajuntament d’Arenys de Mar, en la que considera un
error prescindir de la persona més idònia per estar al capdavant de la gestió del
conjunt monumental de Roses.

3) Atès que tant les al.legacions, com els expedients de referència guarden íntima
connexió, es considera oportú l’agrupació de les mateixes en un mateix procediment.

4) L’instrument normatiu que permet ordenar el contingut del conjunt de llocs de treball
d’una entitat local és la relació de llocs de treball. Aquest instrument vincula a la plantilla,
que té un àmbit més reduït amb una finalitat d’ordenació pressupostaria de forma que
l’Ajuntament ha d’aprovar anualment la plantilla en la mateixa sessió que s’aprovi el
pressupost. Aquests documents que s’han d’integrar en el pressupost municipal, han de
guardar l’oportuna correlació amb els crèdits de personal inclosos en el pressupost.
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5) L’acord de Ple de data 5 de desembre de 2011 va aprovar amb caràcter inicial la plantilla
i la relació de llocs de treball del personal al servei de la Corporació de l’any 2012 on
s’amortitzaven 8 places, dues de les quals han estat objecte d’al·legacions.
Quan la vacant ocupada pel treballador interí s’amortitza, el contracte d’interinitat
s’extingeix sense que això tingui la consideració d’extinció del contracte per causes
objectives i, en conseqüència, sense dret a indemnització. Els tribunals assenyalen que
l’existència de contractes d’interinitat per vacant no limiten ni eliminen les facultats de
l’Administració per modificar o suprimir llocs de treball ocupats per interins.

6) L’acord d’amortització es motiva per raons de política de reducció de la despesa pública
ja que l’actual situació de crisi econòmica fa necessària la implantació d’una política de
contenció de la despesa pública, per la qual cosa l’Ajuntament en la seva potestat
d’autoorganització ha procedit a reorganitzar els llocs de treball en consonància amb un
nou model organitzatiu.

7) La relació de llocs de treball, amb el seu organigrama gràfic, i la plantilla, aprovats
conjuntament amb el pressupost municipal recullen el conjunt de llocs de treball
previstos per a l’exercici 2012. D’acord amb l’informe de l’interventor municipal de data
24 de novembre de 2011, inclòs a l’expedient d’aprovació del pressupost, els crèdits
existents en el capítol I, relatiu a les despeses de personal, estan correlacionats amb els
costos previstos plantilla i relació de llocs de treball aprovats pel mateix exercici

Fonaments de dret

Primer Llei 7/2007, de 12 d’abril de l’estatut bàsic de l’empleat públic.
Segon Llei 30/1984, de 2 d’agost, de mesures per a la reforma de la funció pública.
Tercer Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local.
Quart Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament del personal al

servei de les entitats locals.
Cinquè Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la llei

municipal i de règim local de Catalunya.
Sisè Decret Legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre, pel qual s’aprova la refosa en un text únic

dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en matèria de
funció pública.

Setè Reial decret 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de les
disposicions legals vigents en matèria de règim local.

Vuitè Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les Administracions públiques i
del procediment administratiu comú, en relació amb la Llei 26/2010, de 31 d’agost,
de règim jurídic i de procediment de les administracions públiques.

Novè Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la llei
reguladora de les hisendes locals.

Desè Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el capítol primer del
títol sisè de la llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals,
en matèria de pressupostos.
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Proposta de resolució

L’alcalde-president, Sr. Carles Pàramo i Ponsetí, proposa al Ple de la corporació l’adopció
dels següents:

ACORDS:

1. Acumular les al.legacions presentades en un sol procediment.

2. Desestimar les al.legacions presentades per la Sra. Anna Maria Puig Griessenberger, el
Sr. Jaume Santaló Peix, l'Associació Catalana per a la Recerca en Arqueologia
Medieval, l’Associació d’Arqueòlegs de Catalunya i el Sr. Hug Palou i Miquel pels motius
expressats en els antecedents.

3. Aprovar definitivament la plantilla, la relació de llocs de treball i el pressupost general per
a l’exercici 2012.

4. Publicar la plantilla del personal municipal i la relació de llocs de treball, al tauler
d’edictes de la Corporació, en el Butlletí Oficial de la Província de Girona i en el Diari
Oficial de la Generalitat de Catalunya.

5. Publicar el pressupost general, resumit per capítols, per a l’exercici 2012, així com les
bases reguladores per a la concessió de subvencions municipals al tauler  d’edictes de la
Corporació i en el Butlletí Oficial de la Província de Girona.

6. Notificar el contingut del present acord als interessats.

7. Comunicar l’adopció de l’acord corresponent als Departaments de Recursos humans i al
d’Intervenció per al seu coneixement i efectes.* Exp. 4598/2011

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sr. Francisco Martinez.- Diu que entenen que passar una proposta important com aquesta
que va lligada amb uns acomiadaments d’un personal de l’Ajuntament, no és molt de rebut
fer-la passar per urgència i tenir-la que votar aquí. El regidor diu que no ha pogut mirar els
expedients ni res de res.

Anuncia que votaran en contra de la proposta i és una manera poc elegant de passar una
proposta, desgraciadament com aquesta, que comporta l’acomiadament d’un personal.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.- Diu, com ha fet el senyor Francisco Martinez que tampoc han tingut
temps de mirar expedients i per aquest motiu s’abstindran a les votacions.
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EXPLICACIÓ DE L’ALCALDIA

Alcalde.- Respon que la motivació d’haver retardat aquest ple del dia que tocava que era el
dia després de Sant Esteve, va ser per arribar a aquest dia que era el que acabava el termini
per presentar al·legacions.

S’han presentat aquestes al·legacions, són al·legacions que per l’informe, tal com s’ha dit,
tothom té dret a fer al·legacions, però no tenen cap base que els pugui fer reflexionar d’un sí
o un no. Aleshores s’ha passat avui i això els permet que el mateix alcalde signi l’edicte i es
pugui enviar a publicar als butlletins oficials corresponents, cosa que vol dir que el dia 2 de
gener, que serà el primer dia de feina, ja tindrem el pressupost aprovat definitivament. La
comptabilitat s’hauria retardat moltíssim i ja començarem a funcionar amb tota la normalitat i
agilitat que requereix.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Onze (11) Montse Mindan, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep M. Mas Blanch, J.
Manuel Fernandez, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar, Àngel Tarrero,
Carlos López i Carles Pàramo.

Vots en contra: Nou (9) Carles Ferrer, Imma Carrión, Fco. Martinez, Agustí Donat, Francisca
Guijarro, David Beltran, Magda Casamitjana, Francesc Giner i M. Àngels Arjona.

Abstencions: Cap (0)

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

INTERVENCIÓ DEL SENYOR AGUSTÍ DONAT PRÈVIA AL PUNT DE PRECS I
PREGUNTES

Sr. Agustí Donat.- Fa ús de la paraula per manifestar que presenta la seva renúncia com a
regidor. Suposa que s’ha de fer per escrit i que ja l’informaran de com s’ha de fer. No és per
cap motiu especial, sinó que ho fa personalment com a persona física. Considera que ja n’hi
ha prou.

Manifesta que ho ha passat molt bé aquests últims quatre anys i escaig. Ha donat tot el que
ha pogut per al seu poble, ha estat conscient de tot el que ha fet. Felicita la Magda
Casamitjana i al seu grup pel seu suport. Felicita a tots per la manera com han anat les
coses aquests quatre anys, fa un record especial per l’Artur Fonolleras i sobretot felicita a la
seva família i amics íntims per aguantar-lo. Finalment, visiblement emocionat diu als
presents que tindran un amic per sempre.

Alcalde.- Dóna les gràcies al senyor Agustí Donat li desitja que li vagi molt bé la vida i tots li
desitgen el millor.
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Sr. Marc Danés.- Demana la paraula, perquè encarem l’any 2012 que és un any ple de
celebracions. Aquest Nadal amb la posada en escena dels Pastorets de Roses, el Grup de
Teatre de Roses comença la celebració del seu trentè aniversari i, per tant, creu que era
adient i creu que els altres grups també s’afegirien a la proposta de felicitar publicament el
Grup de Teatre de Roses per aquests trenta anys. Tot seguit llegeix un petit text.

INTERVENCIÓ DEL SENYOR MARC DANÉS PRÈVIA AL PUNT DE PRECS I
PREGUNTES

“Trenta paraules plenes de matissos i significats, trenta maneres d’entendre i viure la vida
claus per fer possible una trajectòria de trenta anys plena d’èxits i reconeixements del Grup
de Teatre de Roses, trenta ingredients vitals, perfectament combinats i amanits per arribar
fins aquí i unir persones de totes les edats i de les més diferents característiques en una
mateixa i generosa il·lusió.

Tots i cadascun dels integrants que heu format part del Teatre de Roses al llarg d’aquests
trenta anys heu fet possible avançar en aquest viatge per la cultura, recorrent els fantàstics
paisatges que ens brinda la literatura, la poesia, la música. I aquest recorregut de recerca i
superació personal l’heu fet de la forma més generosa i desinteressada possible, obsequiant
al públic amb el regal més preuat que un ésser humà pot oferir a un altre, felicitat.

Us agraeixo de tot cor els moments de felicitat que ens heu donat al llarg d’aquest temps i us
encoratjo a continuar emocionant-vos, fent-nos emocionar; a sentir-nos, fent-nos sentir; a
viure, fent-nos viure: en definitiva a ser feliços, fent-nos feliços.

Arthur Miller va dir, “El teatre no pot desaparèixer, perquè és l’únic art on la humanitat
s’enfronta a si mateixa” A Roses, gràcies als artistes del Grup de Teatre i a la seva passió,
compartint la il·lusió i l'alegria de saber que el teló se seguirà aixecant, que la funció
continuarà per enfrontar-nos a noves històries, llocs i personatges que ens faran pensar,
riure, descobrir, emocionar i créixer. Moltes gràcies per fer-ho possible i per molts anys. –
Paraules de l’alcalde de Roses a l’escrit de l’Hora Nova del passat 29 de novembre.

El senyor Marc Danés diu que entén que tot el Govern i tot el Ple ens hi afegim.  Moltes
felicitats i per molts anys.

14.- PRECS I PREGUNTES

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sra. Imma Carrión.- Fa les següents intervencions

1.- Primer de tot, comenta que varen estar contents, perquè varen veure que als
pressupostos de la Generalitat ja hi havia consignada una partida de 468.000 i escaig
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d’euros per a la construcció de l’IES Montserrat Vayreda, però volien saber a què correspon
aquesta partida, si és per la redacció del projecte o si és per a la construcció.

Els sembla que aquesta quantitat no és suficient per a la construcció de l’escola no saben si
vindrà en diferents anys. Demana que els ho expliquin una mica.

2.- Volia saber com s’organitzarà a partir del dia 2 de gener l’àrea de Cultura. Saben que hi
ha canvis d’algun tècnic, que canvien de lloc i dissortadament han desaparegut de la
plantilla les places de tècnic de cultura i patrimoni i la tècnica arqueòloga. Volen saber com
es portarà a terme tot això, com s’organitzarà, perquè veuen que també hi ha partides per
excavacions arqueològiques.

Pregunta qui supervisarà tot això i si les persones que ara s’hi posaran tenen la formació i la
capacitació necessària per fer-ho o si es pensa tornar a tirar endavant la fundació i com es
pensa portar aquesta àrea a partir del gener.

3.- Aquests dies s’ha fixat que en el rentador municipal que es va arranjar, l’aigua està molt
bruta. A dins hi ha una cadira de platja, un pal d’escombra, fustes i una mica de tot. Demana
que algú es passi per allà per anar-ho mantenint.

Sr. Carles Ferrer.- Fa les següents intervencions:

1.- Té entès que s’ha suspès el ball de cap d’any per la gent gran que es feia a la SUF.
Pregunta per quin problema s’ha suspès.

2.- El cartell de Carnaval va quedar desert degut a què el concurs no donava la talla. Es
donaven 700 euros de premi i volia saber què ha costat aquest cartell que tenen enguany.

3.- Tradicionalment es feia la festa “Caga Tió” a la SUF i aquest any no ha vist cap cartell ni
ha vist res. Li sembla que no s’ha fet i volia saber si s’ha suspès l’activitat o s’ha canviat de
data com la bicicletada del dia 11 de setembre.

4.- Pregunta com tenen la construcció del Skate-parc. Diu que tenen els plànols, ho tenen tot
fet, tenien diners i volen saber si això anirà endavant o no es farà.

5.- Mirant les juntes de govern ha vist que les quines que afecten el gener del 2012, el dia 1
de gener, 6 de gener i 8 de gener no surten adjudicades a cap entitat. Vol saber si s’han
adjudicat o no.

6.- L’any passat els reis de l’Orient van venir per l’Avinguda de Rhode. Vol saber si aquest
any vindran per l’avinguda de Rhode o passaran pel carrer de davant.

7.- Pregunta com està la construcció de la nova mesquita i si aquesta englobarà també el
cementiri islàmic.
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8.- Ha vist que a Joventut no hi ha tècnics, vol saber qui signa les factures de Joventut,  com
tenim el Pla Local de Joventut i quins eixos seguirem en els propers quatre anys.

9.- Vol saber en què col·laborarà l’Ajuntament de Roses en el Pessebre Vivent. Demana
quines seran les aportacions.

10.- Per acabar, vol recordar que, en aquests sis mesos d’Equip de Govern, sembla que té
entès que és l’únic poble que els seus governants s’han apujat el sou un 34%.

Sr. Francisco Martinez.- Fa les següents intervencions:

1.- Respecte a l’edifici de Ca l’Anita que ja està pràcticament acabat, pregunta si ja tenen un
projecte per fer allà i igualment ho pregunta de l’Ajuntament vell, que és un edifici que està
pràcticament acabat, si ja saben què es farà i si tenen algun tipus de projecte.

2.- Independentment de la pregunta de la seva companya Imma Carrión quant al safareig de
la riera Ginjolers, vol saber si tenen pensat algun tipus de projecte per fer en aquest
safareig.

3.- A la plaça Catalunya, davant del menhir, hi havia un bidó de reciclatge d’oli que es va
treure fa uns mesos. Vol saber si es tornarà a col·locar i en tot cas si durant aquests mesos
que ha estat enretirat, s’ha estat pagant a l’empresa que ho portava.

4.- En el pressupost d’aquest any 2012 varen entendre que hi hauria un càrrec de confiança
que cobraria al voltant dels 50.000 euros, voldrien saber quina persona ocuparà aquest
càrrec i la funció que farà dintre de l’Ajuntament.

5.- Vol saber si com a ajuntament els afectarà d’alguna manera la demora que estan patint a
la construcció del càmping que estava previst davant de la zona industrial.

6.- Vol saber les obres que s’estan portant a terme en el vial nord i que afectaran, d’alguna
manera l’escola Montserrat Vayreda, en quin punt estan.

7.- Pregunta si existeix per escrit un projecte que s’ha anomenat com ambaixades
turístiques.

Sra. Magda Casamitjana.- Fa les següents intervencions:

1.- Diu que ha vist en el diari o en una pàgina web que han començat les consultes per als
aparcaments soterrats, vol mirar exactament com poden accedir-hi, com podem participar i
què hem de fer.

2.- Quan passa, cada dia per la Gran Via, ha vist que s’estan fent unes obres a l’olivar de la
Gran Via, que és aquell que van comprar l’anterior govern municipal.
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3.- La carretera que la Generalitat de Catalunya els va cedir, que és aquest últim tros que no
té nom, perquè era carretera de Barcelona o nacional i aquest tros serà un carrer nostre i
demana que comencem a buscar-li un nom i estaria bé que la gent hi pogués participar.

4.- Pregunta quantes persones es van apuntar per la collida d’olives que el que pretenia o el
que pretén és sobretot que la gent pogués collir olives per, d’alguna manera tenir alguna
entrada de diners.

5.- Avui fa un mes, com a portaveu del Grup Municipal Socialista, va entrar una sol·licitud
per veure un expedient de Cultura que era una troballa arqueològica. Es va trobar una fita
una mica més enllà de la Ciutadella i li agradaria poder-lo seguir.  No ha rebut cap notificació
d’on el pot veure. Demana que li sigui donada l’oportunitat de poder-ho mirar. Aquesta fita la
van trobar just a darrera de l’hotel de la Núria.

En aquest mateix moment l’alcalde li respon que la va trobar ell i ell mateix el pot informar.
La senyora Casamitjana segueix dient que li agradaria veure la fita, perquè si és una trobada
arqueològica, com que han fet el seguiment, vol saber quina era i com era. Demana que li
passin l’expedient.

Sra. Francisca Guijarro.- Fa les següents intervencions:

01.- Diu que en els pressupostos que estan a punt de ser aprovats, torna a sortir el tema de
la taxa turística. Voldrien saber quina és la posició del senyor Pàramo i de l’Ajuntament en
relació a aquesta taxa. Saben que el sector empresarial turístic, evidentment, no hi està a
favor, no ho troba adient. En altres localitats, li sembla que a les illes balears es va posar un
tipus de taxa molt semblant i finalment el govern del PP la va enretirar. Els agradaria saber
quina és la posició de l’Ajuntament i si al final aquesta taxa es decideix portar a terme, de
quina manera reinvertiria dintre del mateix municipi de la població de Roses.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE

Sr. Francesc Giner.- Fa les següents intervencions:

1.- Diu que va estar parlant amb un veí per l’avinguda de la Cuana i entre la riera i la
carretera hi ha unes jardineres,  estan poc separades i quan plou molt s’inunda i entra aigua
en una fleca que hi ha a la pujada de l’avinguda de la Cuana. Demana que es faci alguna
actuació allà, perquè cada dos per tres se l’inunda el local.

Alcalde.- Aprofita per dir que a la ferreteria que hi ha al davant del CAP els passa el mateix.
Allà hi ha una esquena d’ase i l’aigua els rebufa cap a dins i se’ls omple d’aigua. Hi ha algun
comentari més respecte a aquest tipus de problemes i l’alcalde respon que els pobles no
s’acaben mai, sempre hi ha feina per fer.

2.- Abans hi havia un transformador al davant de la telefònica i han vist que l’han tret. Era un
transformador gran i ara n’hi ha un de més petit. Pregunta per què serveix i si paguen alguna
taxa. Demana que la telefònica els expliqui què fan amb aquest transformador.
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Alcalde- Demana disculpes, perquè s’ha descuidat de donar informació sobre aquest tema.

3.- Ha vist que han col·locat una jardinera a davant del teatre, pregunta si tot seguit hi
posaran una valla, perquè la gent continua passant per allà, la qüestió no ha quedat
solucionada.

4.- També estaven interessats en les consultes que han vist que es faran ara amb el tema
dels aparcaments soterrats, pregunta quan començaran i de quina manera es faran.

Ma. Àngels Arjona.- Fa les següents intervencions:

1.- S’alegren moltíssim que finalment hi hagi una partida pressupostària dintre dels
pressupostos de la Generalitat del 2012, però també han vist que l’import que està signat és
de 468.000 euros i escaig que, més o menys és el 10% del cost total en què prèviament
estava estimada la construcció que era d’uns 5 milions d’euros.

Pregunta a què correspon aquesta partida, al cost de la fase d’estudis, projectes, inici
d’obres. Pregunta si tenen algun altre coneixement i els ho poden dir i si és cert o no que el
projecte està redactat, perquè ja s’ha dit diverses vegades, fins i tot el 2010 es va dir que el
projecte ja estava redactat i ben bé no ho saben.

Li sembla recordar que en el Consell Escolar Municipal hi havia una redacció, però que no
estava aprovat, demana si li poden aclarir.

2.- Respecte al Vayreda pregunta si finalment, com ja els varen informar en el Consell
Escolar Municipal, que el Ministeri de Finances havia de retornar els terrenys que havien
estat cedits prèviament a l’Ajuntament per poder tornar estar cedits a GISA per començar les
obres. Pregunta si hi ha hagut alguna notificació al respecte.

Vol saber com estan les obres del vial nord, com també ha demanat en Francisco Martinez,
perquè això afectarà el projecte de la construcció del Vayreda.

3.- Pregunta si  finalment s’han iniciat les obres dels patis de les escoles del Vicens Vives i
del Grecs.

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L’OPOSICIÓ

Alcalde.- Respon algunes preguntes planejades per l’oposició.

− Respecte a l’última pregunta, comenta que gairebé fa referència a la primera que ha
plantejat la senyora Imma Carrión, en relació a la bona notícia que tenim, que el
Montserrat Vayreda ja compta amb partida pressupostària fefaent dins dels pressupostos
que esperen que la Generalitat aprovi dins del 2012. Aprofita per demanar a tots els que
tinguin representació Parlamentària al Parlament de Catalunya per tal que fessin
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referència i truquessin als grups respectius, perquè donessin suport a l’aprovació dels
pressupostos, no a la Generalitat, perquè creu que els pressupostos ja s’aproven per
partides.

Per tant, si el Partit Popular, el Partit Socialista, si Esquerra Republicana fins on puguin
arribar aconseguim que donin suport a aquesta obra, doncs aquests pressupostos que
no estan aprovats, però que sí que contemplen aquesta partida, ho tindrem tots tot més
clar.

Sra. Montse Mindan.- Manifesta que intentarà contestar totes les preguntes de la senyora
Sílvia Useros i les que li corresponen a ella.

- De les obres de les escoles dels patis del  Vicens Vives i dels Grecs, respon que ja han
començat les dues. Han anat a fer un seguiment i els han comunicat que el moviment de
terres més important intentaran que estigui fet abans que comenci l’escola i que després
els dos patis estaran sectoritzats, perquè no hi pugui haver cap problema per la
mainada.

No saben el temps que trigaran, perquè les empreses de construcció ara hi treballaran,
però les aportacions de la gespa i d’altres coses trigaran. En tot cas vol comunicar que ja
es va fer una reunió prèvia amb els directors de les escoles i ja estan tots informats i ells
hi estaven d’acord. Era important començar, perquè era una obra llargament
reivindicada.

Després, respecte al Montserrat Vayreda saben el mateix que el que van explicar el dia
del Consell Escolar Municipal, és un plurianual i, evidentment, en els temps que corren,
l’esforç que ha fet la Generalitat és d’intentar començar les tres escoles amb més
urgència de la província de Girona i, per tant, es pretén posar una dotació que respondrà
als pagaments de les certificacions d’obres. Explica que les obres es van pagant
conforme es fan els certificats i per tant, han posat això en el sentit que l’escola ja té una
dotació, té una partida pressupostària i es pot començar a construir. Per tant, l’any 2013
o potser en el 2014 vindrà la resta de pressupost per aquesta escola.

El tema del projecte el té demanat, espera la resposta i tant punt la tinguin la farà arribar
als portaveus dels grups municipals.

Alcalde.- Demana que es vagin contestant les preguntes per temes, per no embolicar-nos,
que després queden preguntes per respondre.

S’adreça a la senyora Arjona per respondre-li a la intervenció que ha dit que algú va dir que
el projecte estava redactat.

Sra. M. Àngels Arjona.- Respon que en el Consell Escolar Municipal es va dir que hi havia
un projecte, però que no estava aprovat i ha esmentat l’any 2010, perquè a l’any 2010 ja
havia sortit en alguna publicació, però això no es va dir en el Consell Escolar Municipal.



614

Alcalde.- Diu que si algú va dir que en el 2010 el projecte estava redactat, això no era cert, la
persona que ho deia o el mitjà que ho va transcriure estava equivocat.

Recorda a la senyora Arjona que potser va ser el mes de setembre que hi va haver una
manifestació amb la presidenta de l’Ampa aquí present que van venir a manifestar-se
reclamant aquesta construcció i uns quants dies abans la Montserrat Mindan havia rebut un
correu electrònic on se li notificava que s’havia encarregat el projecte i només feia referència
a això.

Diu que el projecte sí que estava encarregat, però no del 2010, sinó que s’ha encarregat ara,
amb l’actual govern de la Generalitat de Catalunya. Només volia aclarir això, perquè del què
ha contestat la senyora Montse Mindan faltava això responent la seva pregunta. Més aviat
ha respost el que havia preguntat la senyora Imma Carrión.

A la pregunta de la senyora Arjona afegeix que no van parlar de GISA, sinó de l’Institut
Català de Finances. L’Ajuntament cedia aquest solar a l’Institut Català de Finances, de
l’anterior govern de la Generalitat, perquè d’aquesta manera el propi solar servia de garantia
a l’anterior Govern de la Generalitat tripartit per al finançament d’aquesta obra. Actualment
això va ser una estratègia que els interventors van denunciar que no valia i aleshores es va
informar al Consell Escolar Municipal que un dia d’aquests passarà pel ple la devolució que
l’Institut Català de Finances ens fa d’aquest solar i el ple haurà d’acceptar la devolució i en el
mateix ple cedirem al Departament d’Ensenyament de la Generalitat la seva titularitat.

Avisa que això no entorpirà en cap cas la tramitació. Demana que ningú s’espanti i per això
va fer l’advertiment que les persones que estaven aquí en el Consell Escolar Municipal,
qualsevol dia veuria que en el ple passa això i que no diguin que és un altre entrebanc.
L’alcalde afirma que és un tràmit burocràtic que cal fer, lògicament, però no significa cap
entrebanc ni significa cap demora en el procés. El procés vol dir que s’està redactant el
projecte i quan hi hagi el projecte que s’imagina que serà aquesta primavera que ve,
després vindrà la licitació de l’obra que comporta el replantejament, començar l’obra, una
cosa i l’altra. Quan això passi, compten que el vial nord, tot i que avança lentament, però
tenen temps i ja estarà acabat.

Tot i que l’empresa adjudicatària de l’obra té problemes econòmics i financers, però creuen
que això no comportarà un endarreriment. ´

Posaran un ciri a qui convingui, al sant que faci falta, a Santa Rita patrona dels ajuntaments i
funcionaris municipals. Tot plegat ho comenta amb un to tranquil, perquè no hi veu massa
problemes. Si l’obra comença a l’estiu, les certificacions que es presentaran per pagar són
aquelles que estan previstes en aquest pressupost per al 2012 de la Generalitat de
Catalunya i que són aquests 468.000 i escaig d’euros. Això vol dir que la resta de
pagaments ja els haurà de contemplar, perquè serà una obra començada i que no l’aturarà,
perquè ja estarà licitada i, per tant, el compromís serà ferm.  Això vol dir que ja s’obliga el
govern actual de la  pròpia Generalitat a contemplar el diners per pagar la resta de
certificacions a dins del 2013 i esperen que dins del 2013 s’acabi, que voldria dir que el curs
2013-2014 pugessin començar les classes allà.
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Esperaran i lògicament donaran totes les facilitats i suposa que tots hi estan d’acord per tal
que tot vagi d’acord amb aquest calendari.

La segona part de la seva intervenció, si no va errat, és la de l’àrea de Cultura que pregunta
com anirà. Passarà la paraula al senyor Marc Danés, però a Medi Ambient també ha passat
el mateix. Han redistribuït la feina de Medi Ambient a les persones que en aquests moments
estan portant l’àrea del departament d’Infraestructures i Serveis Generals i el de Medi
Ambient que està a càrrec del senyor Carlos López.

Aquests tres departaments assumeixen la feina de Medi Ambient i tot seguit passa la
paraula al senyor Marc Danés per tal que expliqui el funcionament i l’organigrama de
Cultura.

Sr. Marc Danés.- Tot seguit explica l’organització de l’àrea de Cultura.

− vol deixar clar que no desapareix l’àrea de Cultura. L’àrea de Cultura es manté viva com
ha estat durant molts anys en aquest ajuntament i tan sols el que han fet ha estat,
d’alguna manera, redistribuir les tasques, qui les haurà d’exercir i com les haurà
d’exercir, partint de la base de tot el que fins ara, s’ha fet bé, es continuarà fent i,
evidentment, hi aportaran totes aquelles coses que creuen necessàries o totes aquelles
coses que han recuperat com alguns concerts d’estiu, concerts de Nadal, etc.

En relació a la pregunta de si recuperem la Fundació o no la recuparem, és un tema que
estem estudiant. La llei de fundacions ha canviat i, per tant, estan mirant si en aquests
moments la Fundació és l’eina més interessant per gestionar tot el tema del patrimoni o
buscaran un altre tipus d’ens, un patronat o un altre, perquè el nom tampoc no fa la cosa.
El que volen és agilitzar la gestió i afavorir que els arribin més recursos, no només de
l’administració, sinó també de l’empresa privada.

Han estat buscant i també tenen clar que no han trobat cap ajuntament del nostre país
que tingui en plantilla cap arqueòloga municipal. Aquí en tenien dos i creuen que és una
despesa que com a Ajuntament no els pertoca. Seguiran apostant per la recerca,
seguiran per seguir fent arqueologia en el nostre municipi, però buscaran fer-ho d’alguna
forma externa.

− Ja estan dialogant amb universitats, a les quals pot interessar venir a fer recerca amb els
seus alumnes al municipi i això faria que la seguiríem desenvolupant. Per tant, seguiríem
donant més contingut històric a aquest recinte emmurallats, però alhora la despesa que
fins ara comportava per l’Ajuntament, de mantenir dues persones en aquest tema tot
l’any, serà una despesa que com a Ajuntament ens estalviarem. Per tant, també hi haurà
la reducció de despesa que en aquests anys tots saben que és important.

L’organització, la formació, capacitació i tot això quant a tècnics, administratius, auxiliars
administratius  tenen clar que estan formats per exercir les funcions que creuen
convenients, sinó ja no podrien exercir, perquè no podrien optar a la plaça.
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Els propers dies ja diran noms, cognoms i a quin lloc físic desenvoluparan la seva feina,
etc. amb la qualcosa no tenen cap problema.

Seguiran fent recerca arqueològica, seguiran invertint en temes de cultura, seguiran
anant a buscar inversions. Han tingut contactes amb la Diputació de Girona i
pròximament ho faran amb la Generalitat de Catalunya per veure quines subvencions
poden aconseguir i quines subvencions tenen com a municipi. En principi, queda força
explicat i si hi hagués alguna altra cosa ja li dirien.

Alcalde.- Vol afegir que sembla, per aquestes al·legacions, en el textos que s’han presentat
en els temes d’arqueologia, es podria interpretar que només fa tres o quatre anys que en
aquest poble s’està fent arqueologia. Entre el públic tenen un exalcalde que és qui va signar
la compra i del que ell mateix era membre del seu govern. En aquella època es van cuidar
bé prou de recuperar la Ciutadella, des d’aleshores no s’ha deixat de fer arqueologia
d’investigació i estudi, però com bé ha dit el regidor no és competència municipal l’excavació
i la investigació a posteriori.

 Per tant, l’Ajuntament en una època de crisi, no es pot anar subrogant obligacions que no li
corresponen. Això és un clam que estem fent tots els ajuntaments d’arreu de Catalunya i de
tota Espanya. Aleshores, aquest és un cas de dir: “Escolteu, nosaltres no renunciem als
nostres orígens” Si Convergència i Unió, hem estat a l’origen amb els diferents grups, en
col·laboració i governant juntament amb Partit Popular o governant amb Esquerra
republicana, hem estat al front i encapçalant i reivindicant la importància,  la rehabilitació i la
restauració de la Ciutadella, de l’única cosa que discrepem i l’única cosa que es resol és la
forma de gestionar.

Estan buscant i actualitzant si en un temps determinat, l’organisme idoni per estalviar diners
a l’Ajuntament sense deixar de prestar els mateixos serveis a l’Ajuntament és una Fundació.
Actualment, perquè les lleis canvien constantment, és un organisme autònom o, com algun
ajuntament s’està plantejant, com el de Girona, que ha d’estar una societat limitada. No ens
tallarem ni un pèl, farem i gestionarem, i és un compromís que tenim de tot el govern, de
gestionar tots els interessos municipals amb el mateix nivell de qualitat i oferint els mateixos
serveis, però estalviant el menor cost possible. Aquesta és la nostra obligació i és el que
estem fent. Per tant, s’està traient de mare, tot i que cal agrair el to reposat, correcte i
respectuós de totes aquestes persones que han protestat per aquest canvi, però això ens
esperona encara més a continuar col·laborant amb aquelles persones que més en saben i
que més s’han dedicat a aquell tema.

Vol que quedi clar que l’Ajuntament de Roses no deu cap favor a ningú, tothom que ha
treballat a la Ciutadella ha cobrat i si tothom que ha treballat allà ha donat tot allò que té de
si, ha fet la seva obligació i ho ha fet sota contracte. Per tant, el senyor Pàramo diu que sí a
continuar investigant amb contractes externs o amb un organisme propi municipal, però
diferent de la mecànica municipal, perquè serveix, entre altres coses, per estalviar-nos l’IVA.

− Continua l’alcalde dient que una de les altres preguntes que ha fet la senyora Imma
Carrión, ha estat en relació al rentador, que diu que té tota la raó en relació a l’aigua
bruta, té molta raó. Aquell rentador és de molt bona intenció, però de molt mal gestionar.
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Hi ha hagut una confusió, perquè algú va dir a Rosesnet que s’havien de cuidar del
rentador, varen dir que això ho feia Rosersa i resulta que els de Rosersa no s’enteren
que ho han de fer. Això és un tema que han anat esbrinant de mica en mica, perquè
s’han trobat amb una certa desorganització i en aquests moments s’estan plantejant
d’eliminar totes les parets que envolten el safareig, perquè allò quedi a la llum pública, no
hi hagi amagatalls i no hi hagi racons allà dins. Faran aquest intent i si malgrat això es
continua deteriorant s’ho plantejaran i lògicament ho faran amb tota la transparència i la
persistència per arranjar aquest safareig, entre altres coses de treure les parets del
costat. És que, pràcticament, si alguna cosa llueix i és bonica d’aquell safareig és el
sostre i és el que tenim més amagat. Aleshores, ens ho plantejarem d’aquesta manera i,
en tot cas, ja se sabrà. No hi ha cap decisió presa en aquest tema, però lògicament
apostaran perquè el safareig estigui net i ara mateix no explicarà el que s’ha fet. És un
problema que se’ls ha creat, quan en una via pública passen aquestes coses.

− L’alcalde segueix responent la pregunta en relació a la SUF del senyor Carles Ferrer.
Explica que la SUF pren les seves decisions i ni els consulten ni nosaltres els
preguntem. Han decidit no fer ball.

Sr. Juan M. Fernández.- Explica alguna de les preguntes del seu departament.

− El senyor Juan M. Fernández, respecte al cagatió, respon que ho van comentar amb els
que ho van fer l’any passat i van dir que hi havia molt poca gent, que tenia molt poca
repercussió i que en principi no valia la pena fer-ho. Van decidir fer-los cas i no fer-ho, ja
que eren ells qui ho organitzaven.

− Del cartell de Carnaval, diu que ha costat el preu del premi abans que quedés desert,
que eren 600 euros més IVA, en aquest cas, perquè necessitem factura.

Tot seguit passarà  la paraula al senyor Manel Escobar per respondre la qüestió de les
quines.

− Del trajecte de reis explica que aquest any arribarà a la riera Ginjolers i farem tot el
carrer Dr. Pi i Sunyer, d’anada i tornada i la resta com sempre, no aniran per l’avinguda
de Rhode. Ho canviaran pel carrer Dr. Pi i Sunyer, perquè consideren que està més
tancat i si fa vent la mainada passa menys fred. Només s’ha d’anar en compte, perquè
passen les carrosses i és més estret, però s’estimen més fer-ho pel carrer de davant.

Alcalde.- Fa ús de la paraula per respondre la pregunta del skate-parc. El senyor Carles
Ferrer ha dit que hi havia diners i plànols. Ha de dir que potser per això hi havia diners, però
hi havia una certa confusió del senyor Ferrer, de l’actual equip de govern o fins i tot
d’intervenció, perquè eren els mateixos diners que estaven posats per obrir i fer tots els
accessos a la pista poliesportiva, que té una urgència per adequar-la i li demana al senyor
Carles Ferrer que recordi que en una ocasió li va preguntar què passaria si l’Ajuntament no
compliria la norma a la plaça Frederic Rahola. Per tant, per una banda el senyor Carles
Ferrer li està exigint que facin el skate-parc, però amb els diners li està demanant una altra
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cosa i miracles no en fan. L’alcalde diu que el senyor Carles Ferrer per demanar no queda,
és lògic. Afirma que s’ha de trepitjar de peus a terra i veuran allà on es farà i com es farà
quan tinguin diners. Però diners d’aquests també han servit per iniciar una obra que creu
que ha demanat la senyora Arjona sobre els patis de les escoles, tot i que no hauran acabat
amb aquesta obra, perquè l’escola Vicens Vives és una escola molt gran i que requereix
més.

De diners, tenim els que tenim i no en tenim més, aleshores hem de prioritzar. És allò que
passa quan es governa, s’ha de triar entre fer els accessos a la pista poliesportiva annexa,
fer els patis de les escoles o fer el skate-parc. En tot cas, vol aclarir que, com ja ha dit per
escrit, el skate-parc es farà.

Sr. Marc Danés.- Respon les preguntes relacionades amb el seu departament.

− En relació al pessebre vivent, vol explicar que ho organitza l’associació “Arofes”, que
l’Ajuntament ha col·laborat d’una manera molt interessant, sobretot perquè estan tirant
endavant el concepte de transversalitat. Hi col·labora l’àrea de Cultura, el senyor
Ambrosio de l’Àrea de Promoció Econòmica; hi col·laboren des del departament de
Festes; Alcaldia; Turisme i Rosersa.

El que estan fent és, d’alguna manera, ajudar aquest pessebre, que creuen que és molt
bona idea i aquest any el doten d’algunes millores que creuen que li calien.

Demana disculpes per no ser gaire extens i que no expliqui gaire la gent que està
col·laborant, perquè, d’alguna manera, si diu la gent que col·labora, la gent que està
treballant, podria donar a entendre de quina manera pot arribar a veure com serà el
pessebre. Tot i que no hi haurà cap mena de problema, perquè la mateixa associació
Arofes està molt contenta del suport que està obtenint de l’Ajuntament, preferiria que
moltes de les preguntes que li han plantejat, de la quantitat de diners, etc, si li poden
tornar a preguntar el mes de gener, quan la gent ja hagi vist com és el pessebre i així no
hauran de desvetllar les sorpreses que s’estan preparant.

Sra. Anna Jorquera.- Fa ús de la paraula per explicar el funcionament de l’àrea de Joventut.

− Explica que actualment segueixen comptant amb el cap d’àrea i amb el tècnic de
joventut, que encara tenen competència per signar factures i tot el que li correspon i
quan tinguin l’àrea organitzada ja ho faran saber. De moment, ja tenen una idea de les
persones que seran, però quan estigui en marxa ho faran saber a tots els grups.

Alcalde.-  Diu que, en tot cas, queda clar que el servei no queda desasistit ni per falta de
tècnic ni per falta de res.

− Ha sentit una pregunta relacionada amb la mesquita i l’alcalde reconeix que no en sap
res. No sap si l’anterior govern municipal tenia algun projecte presentat. Per aquest
motiu l’alcalde pregunta al senyor Ferrer com està la mesquita i diu al senyor Ferrer per
què li ho pregunta. Segueix dient al senyor Ferrer que fa una pregunta, però el regidor és
una persona que ha governat durant quatre any i pregunta a l’alcalde com està. L’alcalde
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diu que deu ser, perquè sap què s’està fent o en sap alguna cosa. Continua preguntant
al senyor Carles Ferrer per què li pregunta, a la qual cosa el senyor Carles Ferrer li
respon que per saber-ho i l’alcalde diu que, en tot cas, si hi ha hagut algun rumor, ara
que ell sàpiga no hi ha cap moviment.

L’alcalde sap que algú va vendre una finca, perquè l’anterior equip de govern va dir que
allà s’hi podia fer una mesquita. Aquell col·lectiu de persones està molt dessabut, perquè
vist el POUM, de moment, no s’hi pot fer cap mesquita, aleshores, de moment, i faltaran
molts anys, les persones que van convèncer aquella gent per tal que compressin aquella
finca, suposo que ja se’ls adreçaran.

− Una altra de les intervencions que ha fet el senyor Ferrer, corresponent a les seves
obsessions, és que ha dit que el sou de l’equip de govern s’ha apujat un 34%. Manifesta
que això és fals, són més regidors i lògicament s’ha apujat la consignació, però no és
veritat que s’hagin apujat els sous. Diu que és fals i no s’allargaran més.

Ara passen a contestar les preguntes plantejades pel senyor Francisco Martinez

− Ha preguntat sobre “Ca l’Anita”, a la qual cosa respon que encara no els l’han entregat.
No hi ha un projecte, perquè també volen preguntar a la gent que s’interessi sobre el
tema, perquè els ajudin a prendre una decisió. Quan tinguin les claus i puguin disposar
de Ca l’Anita, lògicament, faran una jornada de portes obertes i a la gent que la vingui a
veure, els oferiran un qüestionari, perquè els diguin què n’opinen de temes tan
importants com la façana, la llum que entra i que no permet veure a fora, etc. i quins
usos s’hi podrien donar.

− Respecte a l’Ajuntament vell, diu que malaguanyada la planta baixa, perquè la resta és
correcte, perquè hi posaran els serveis tècnics de l’edifici, tot i que no és suficientment
gran. No sap com s’ha fet, però en tot cas continuaran mancats de servei i necessitant
lloc on ubicar els serveis tècnics.

El senyor Francisco Martinez demana més aclariments en relació al safareig, a la qual cosa
l’alcalde respon que ja ha explicat totes les qüestions relacionades amb aquest tema.

Sr. Carlos López.- Respon les preguntes relacionades amb l’àrea de Medi Ambient.

− En resposta a la pregunta en relació al bidó d’oli, tal i com es va dir ja fa un temps,
aquest bidó d’oli es va enretirar d’aquí perquè varen considerar que la ubicació no era la
més adequada i no obstant ja miraran de trobar un altre lloc més adequat per poder
col·locar aquest bidó d’oli.

− En relació al tema de les factures diu que ho desconeix i si li sembla bé li ho mirarà i en
el proper ple respondrà la pregunta.

Alcalde.- Diu que el senyor Francisco Martinez ha fet una intervenció dient que hi havia un
càrrec de confiança que cobrava 50.000 euros, a la qual cosa diu que és absolutament fals.
Prega que quan vulgui preguntar temes d’aquests,  -i demana al senyor Francisco Martinez
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que no rigui-  que li faci la pregunta abans i ell no tindrà cap inconvenient en llegir els acords
adoptats i aprovats en el ple, de quines són les retribucions de cadascuna de les persones
que estan assegudes en el ple i també del grup municipal socialista. Tampoc té cap
inconvenient en fer una comparativa amb l’anterior equip de govern per veure si n’hi ha o no
n’hi ha. Si fins i tot el rei declara publicament com distribueix els diners que cobra, a veure si
no ho farà l’actual equip de govern. Més a més, si algú està interessat en obtenir més
informació, anant a la web municipal trobarà els acords del ple on diu què cobrarà cadascun
dels regidors.

Aleshores, tothom sap com manega les seves possibilitats i si aquí en el ple es vol anar
creant aquesta opinió, perquè la gent pot arribar a pensar a anar creient que és així perquè
s’ha dit en el ple i no s’ha desmentit. Per aquest motiu l’alcalde diu que desmenteix que hi
hagi cap sou. Els sous de les persones de confiança són els mateixos que hi havia, canviant
les persones i alguna ni canviant les persones, sinó exactament els mateixos.

− Sobre les obres del vial nord, com ja ha dit, l’empresa adjudicatària d’aquesta obra que
es va fer des de l’anterior govern té problemes econòmics. Hi estan a sobre i vigilen que
compleixin com ha de ser.

− Quant al càmping informa que les presses sobre el desenvolupament del càmping no
ens han de fer tornar a tenir els mateixos problemes. Fa poc, a l’anterior ple, van passar
l’acord de pagar 240.000 euros a una propietària que, sobre el Fumats, algú amb
presses, li va acceptar unes finques, quan es va entregar l’obra. Aquells que governaven
no van comprovar de qui eren propietat aquelles finques que els entregaven.

Ha passat el temps, els ha costat una fortuna en plets i en aquests moments
l’Ajuntament ha hagut de pagar 240.000 euros i aquelles persones que varen fer la
cessió del mas Fumats –està parlant de l’any 1987-88- es van escapolir de fer la cessió i
l’Ajuntament ha acabat pagant, al cap dels anys 240.000 euros que són molts diners.

Anteriorment, en el pla general del 86 es va donar una llicència d’obres mal donada, –
l’anterior govern- entre Canyelles Petites i el Far, que va repercutir a l’Ajuntament de
Roses per haver d’indemnitzar amb 14 milions de pessetes de l’any 89-90 per fer una
errada del propi Ajuntament, una errada política i tècnica.

Posteriorment, hauran vist que estem assumint d’haver d’indemnitzar Royal Marine per
una errada tècnica que un jutge interpreta de diferent manera que el tècnic que era
responsable. Això representa un lastre de 2 milions d’euros.

L’alcalde fa referència a un altre cas. Fa poc, a una llicència d’obres donada no fa pas
tant de temps, de l’obra que hi ha sobre la benzinera del moll, explica que en aquella
excavació de roca, ara resulta que també el tècnic es va equivocar i això representa que
l’Ajuntament haurà d’indemnitzar.

Havent indicis que aquest càmping està programat en una zona que hi va haver un canvi
de classificació i que el senyor Joaquim Nadal va acceptar la petició dels promotors
d’aquest càmping i que allò que era corredor biològic es va convertir en zona agrícola i
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prou i a més això es va fer basant-se en què hi havia una zona industrial al costat i que
aquesta zona industrial ha estat qüestionada i que estem pendents d’una sentència del
Tribunal Suprem de Catalunya, no volem per un mes o dos mesos, caure amb aquest
parany que acabem indemnitzant al promotor d’aquest càmping pel fet que algun recurs
ens digui que allò és il·legal.

Amb l’experiència trista que tenim en aquest Ajuntament, diu al senyor Francisco
Martinez que no els demani pressa per fer les coses ben fetes i poder demanar tot
l’assessorament i els informes que calguin. D’aquesta manera, després sabrem què
assumim donant llicència per fer això. Assegura que no estem en contra d’aquest
càmping, sinó que estan en contra de fer les coses mal fetes i amb precipitació.

Sra. Montserrat Mindan.-  Respecte al projecte d’ambaixades turístiques, explica que
aquest projecte no ha començat. Varen explicar que aquest projecte era una prova pilot
d’un projecte i se n’alegra que li hagin fet aquesta pregunta, perquè fins ara s’han fet dos
CM1, és a dir que aquesta fórmula permet a l’Ajuntament de fer un contracte de serveis
o una adquisició i s’han fet dos CM1, un de 750€ més IVA i l’altre de 1.500€ i això ens ha
permès que ja que l’Ajuntament vol tirar endavant, es vol fer corresponsable d’aquest
projecte d’ambaixades turístiques i el vol tirar endavant, pagar a la persona que els va
portar aquesta idea i la qual és l’assessora i la promotora d’aquest projecte.

De moment, només hi ha aquestes dues factures. Cada factura porta al costat tota la
memòria explicativa de tota la feina que ha fet i, per tant, hi ha exposada la feina, les
hores, les conclusions, l’assessorament, l’acompanyament i els contactes amb totes les
empreses.

Segueix explicant que avui mateix s’ha preparat com es presentarà aquest projecte,
quins diners costarà i que es pagarà per objectius aconseguits.

Alcalde.- Diu que entraran a contestar el torn de preguntes de la senyora Magda
Casamitjana.

− Ha sentit que ha fet una consulta sobre els aparcaments soterrats, sap que ha sortit
als mitjans de comunicació i qui ho ha recollit ha estat un mitjà de comunicació i no
una web. En tot cas, això ve de l’últim programa de l’Hora de l’alcalde, quan se li va
preguntar a la televisió i ell va contestar que farien aquesta consulta quan tinguessin
el projecte, seguint el compromís electoral que van adquirir. En el seu dia li van dir
que ho posarien sobre la taula i a consulta popular, amb algun dels sistemes
existents, el que sigui més pràctic i menys costós i en tot cas això està en camí.

En aquests moments l’aparcament d’aquí davant va passar pel ple, varen passar
unes condicions i el finançament del qual anava relacionat amb l’aparcament en
superfície. La proposta que hi havia hagut o que s’està fent és per actualitzar preus.
Han parlat amb la Generalitat, tant amb Ports de Catalunya com amb el director
general de Ports i Transport del projecte d’aparcament que anava lligat a la zona
portuària i al port esportiu municipal. Estan d’acord en tirar endavant tot això, han
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actualitzat l’estudi de freqüentació, estan actualitzant els preus del projecte i tant punt
sàpiguen alguna cosa, lògicament, es farà públic.

Aquesta notícia va néixer als mitjans de comunicació arran d’una intervenció de
l’alcalde al programa l’Hora de l’alcalde.

− Han dit que a la Gran Via hi ha un olivar on s’hi fan obres, però l’alcalde és una cosa
que ignora i no sap si s’hi fan obres. Conclou dient que, en tot cas, no és que s’hi
facin obres, s’hi ha fet un dipòsit de les obres que estan fent als embornals, que feia
temps que ja estaven adjudicats.

− De la carretera comarcal 260 que la senyora Casamitjana ha dit que no sabia si era
la carretera de Barcelona, explica que antigament havia estat la carretera del Far de
Roses a Besalú, després va ser de Roses a Besalú i finalment de Roses a Figueres.
Tècnicament, en realitat, és la C-260. De fet, és la perlongació de l’avinguda de
Rhode, però com que això suposaria que hem de canviar la numeració, el que farem
serà buscar-hi un nom i hi ha altres carrers que caldrà que ens hi posem. En aquests
moments, com que no hi viu ningú, els establiments que hi ha encara funcionen amb
l’adreça de C-260 Km.1, 2, etc.

− Quant a la fita, l’alcalde diu que passarà la paraula al senyor Marc Danés, però explica
que un dia sortia de casa la seva filla, passava per allà al darrere, i en aquell moment
estaven netejant una finca i al mig de la terra i els matolls hi havia una fita. Feia molts
anys que no n’havia vist una com aquesta, però va tenir un flash, gairebé infantil, de
l’última fita que havia vist de la Ciutadella que estava on ara fem el mercat dels
diumenges. És una fita rodona que tenia les lletres “RF”, aleshores va trucar als
serveis tècnics del municipi i al cap de tres o quatre dies van anar a recorllir-ho i ja no
n’ha sabut res més.

Les lletres “RF” alguns deien que volia dir República Francesa i altres que volia dir
“recinto fortificado”, això els tècnics ho sabran.

En tot cas, aquella finca marcava el límit de la propietat de la Ciutadella, si estava
moguda o no ho estava, és una cosa que no saben

Sr. Marc Danés.- Segueix explicant que va rebre la notificació. Quan va entrar l’actual
equip de govern, si no recorda malament, a través d’un decret d’Alcaldia, van canviar un
reglament que hi havia a la legislatura passada que la senyora Casamitjana, com a
alcaldessa, havia fet, que deia que s’impedia als regidors de l’oposició de parlar amb el
personal tècnic de l’Ajuntament. De les primeres coses que van fer, quan van entrar a
l’Ajuntament, va ser canviar aquest reglament basant-nos en l’honestedat i la lleialtat
tant dels treballadors com dels polítics que formen part de l’oposició. L’actual equip de
govern donava les portes obertes a l’Ajuntament per accedir a tota la informació que
creguessin necessària.

Evidentment, per mantenir l’ordre demanaven que la informació la sol·licitessin a través
d’una instància per escrit, per tal que ells poguessin donar dia i hora. No recorda la data
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que la senyora Casamitjana va entrar la seva instància, tot i que sap que fa més d’un
mes i pot dir que la va rebre als dos dies d’entrar a l’Ajuntament, va mirar l’expedient i
automàticament va donar l’ordre, perquè la truquessin i li diguessin el dia i hora que
anés bé, perquè de les 8 a les 15 hores en qualsevol moment la podien veure en els
Serveis Tècnics de l’Àrea de Cultura. Alguns dels tècnics no en formaran part a partir de
l’1 de gener, de la plantilla de personal.

Per tant, el senyor Marc Danés es va desentendre, pensant que la senyora Casamitjana
ja havia vist l’expedient. El regidor va demanar l’expedient, el va mirar per si tenia algun
dubte en veure’l, per saber de què anava l’expedient. No recorda la data que la senyora
Casamitjana va entrar la instància, però al cap de dos dies d’entrar la instància, perquè
té entès que tenen dos o tres dies per contestar els regidors de l’oposició i al cap de dos
dies va donar ordre, perquè els donessin dia i hora que els anés bé per veure
l’expedient.

Tot i això no hi ha excusa per no haver-lo vist, però la feina com a regidoria i la feina
política hi era. Esbrinaran què ha passat.

Se sent que la senyora Casamitjana pregunta si ho podrà veure, a la qual cosa l’alcalde
assenteix i diu que hi ha un reglament i si no li han donat, en tot cas, ja ha quedat clar
que políticament ho pot veure, perquè es pot veure.

Alcalde.- A continuació, l’alcalde explica que avui mateix un ciutadà ha acompanyat al
senyor Marc Danés i a ell mateix a veure una pedra treballada en un lloc públic on algú
se la podia endur. Avui l’han anat a veure i el senyor Marc Danés ha trucat que la vagin
a buscar i que la portin dins de la Ciutadella. Això ha estat avui, aquest matí i anant bé
ja la tenim recuperada i ja és on ha de ser que és dins de la Ciutadella. Afirma que això
són casualitats de la vida.

− Respon una de les intervencions que preguntaven per les persones que s’havien
apuntat per recollir les olives de les oliveres municipals. No sap les persones que
s’hi ha presentat, però suposa que no deu haver cap problema, perquè si hi havia
sis lots o nou lots, no hi ha hagut sorteig ni res i van sortir prou persones per recollir-
ho. Tot i que per l’any que ve hi ha encara més lots, perquè se’n van descuidar
algun. Ho van ampliar i encara n’hi ha més.

− La senyora Francisca Guijarro ha preguntat què pensaven sobre la taxa turística, a
la qual cosa l’alcalde diu que com que els mitjans de comunicació portaven que
estava previst que la Generalitat trauria una taxa turística, quan vegin com està
redactada, podran prendre un posicionament.

En aquests moments sap que el que ell pensa, la Montse Mindan, regidora de
Turisme i el senyor Manel Escobar sap què pensa, però ara com a govern no es
manifestaran i es reservaran l’opinió.

Sra. Montserrat Mindan.- Diu que volia baixar el decret que ho regula. Diu quin tant
per cent es donaria als municipis, que és el 25%. Suposa que tot això la senyora
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Francisca Guijarro ja ho ha llegit , però no totes les associacions turístiques estan en
contra d’aquesta taxa. Hi ha associacions turístiques a Barcelona que hi estan a
favor, però l’única cosa que demanen és que repercuteixi en la promoció turística.
Aleshores, quan l’Ajuntament sàpiga quina quantitat se’ls repercuteix i com s’ha de
destinar, aleshores faran un manifest. En principi, pensa que són les empreses
turístiques, tant d’apartaments, com de creuers, com d’hotels, etc. etc. són les que
s’han de posicionar.

Alcalde.- Fa ús de la paraula per rectificar la regidora de turisme. Diu que sobretot afecta als
municipis, perquè les empreses turístiques faran de recaptadors d’un impost que pagaran
els turistes i on podran discrepar és en la finalitat d’aquests diners.

− Per aquest motiu, l’alcalde ha dit que no volia manifestar-se, Turisme té la seva opinió,
Hisenda té la seva opinió i l’Alcalde té la seva opinió, però el govern municipal no té una
opinió, s’entén que està parlant del govern municipal.

Tot seguit passa a respondre les preguntes del senyor Francesc Giner

En relació al tema de les aigües que han anat sortint, l’alcalde diu que ja n’ha pres nota.

− Respecte al transformador, diu quan han entrat, el senyor Marc Danés li ha demanat que
informi que ja s’ha canviat aquell gran transformador i ara n’hi ha un de petit.

Sr. Marc Danés.- Respon la pregunta relacionada amb el transformador.

− Recorda als presents que durant quatre anys va ser una reclamació seva, quan estava a
l’oposició i, per tant, quan van entrar, van intentar fer els contactes adients amb gent de
Girona, Barcelona i Madrid, per tal d’intentar enretirar aquell transformador tan gran. Allò
feia temps que no s’utilitzava i, per tant, l’han enretirat, tot i que han demanat un temps
per tenir un petit transformador molt petitó que gairebé no es veu, perquè hi ha algun
problema de subministrament elèctric que en moments puntuals els dóna algun
problema, però també estan mirant la manera de treure-ho del carrer i de fer les
rectificacions que calen. Demana que els donin uns mesos més, que segurament al llarg
d’aquesta legislatura tindran solucionat aquest tema.

Alcalde.- Diu que ja ha respost la intervenció en relació a les consultes sobre els
aparcaments soterrats. Quan sigui el moment, lògicament estaran informats. També ha
contestat a la senyora Arjona la seva intervenció en relació a l’escola Montserrat Vayreda i
quant al solar també ha contestat.

− En relació a les obres del pati de les escoles, explica que van fer dos petits projectes, per
la seva senzillesa, que han estat adjudicats a dues empreses de Roses, d’aquestes
petites o mitjanes que tenim a Roses, com es va fer quan es va fer la base del mòdul
Montserrat Vayreda.



625

Per acabar, diu a tots: al públic, companys i també a la secretària i la interventora en
funcions que tinguin un molt bon any i espera que l’any que ve, tots aquests anhels i
aquestes incògnites que tenim tots, es desvetllin positivament per tots plegats.

No havent-hi més assumptes a tractar, l’alcalde aixeca la sessió a les 15:45 hores, de la
qual cosa en dono fe.

L’ALCALDE-PRESIDENT LA SECRETÀRIA EN FUNCIONS

Carles Pàramo i Ponsetí Elisabet Abad Grabulós


